
Przewodnicząca Rady Miejskiej Maria Pszczółkowska 
Otwieram XCIV sesję Rady Miejskiej w Łomiankach. Proszę o włączenie kworum i potwierdzenie 
obecności na sesji. Lenard Grzegorz, radny Naftyński. Witam przybyłych na dzisiejszą sesję Państwa 
radnych, Panią burmistrz, sekretarza, skarbnika gminy, dyrektorów jednostek organizacyjnych i 
instytucji kultury. Witam przewodniczących zarządu osiedli i rad sołeckich, pracowników urzędu, 
przedstawicieli prasy niezależnej, mieszkańców tu obecnych, a także wszystkich Państwa obecnych 
przed monitorami komputerów, oglądających nas dzięki transmisji dostępnej na stronie internetowej 
www.lomianki.pl. Sesja zwołana jest na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym. 
Obrady sesji są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 
Przypominam, że w związku z RODO udział w sesji Rady Miejskiej w Łomiankach wiąże się z 
przetwarzaniem danych osobowych w zakresie wizerunku lub głosu w przypadku wystąpień 
publicznych. Kto się z tym nie zgadza, bardzo proszę o opuszczenie sali. Informuję, że do systemu 
zalogowało się i swoją obecność potwierdziło 16 radnych, zatem jest kworum niezbędne do 
podejmowania prawomocnych uchwał. Informuję, że zawiadomienie o sesji wraz z porządkiem 
obrad został przesłany Państwu radnym pocztą elektroniczną w terminie regulaminowym. 
Informacja o sesji została opublikowana w Biuletynie Informacji Publicznej na stronie internetowej 
Urzędu Miejskiego w Łomiankach. Odczytam porządek obrad. 2. Rozpatrzenie projektu uchwały w 
sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łomianki na rok 2024-2035. 3. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Łomianki na rok 
2024. 4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej budowy ciągu 
pieszego oraz remontu ulicy Wąskiej. 5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia 
skargi na Burmistrza Łomianek. 6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustanowienia na terenie 
Gminy Łomianki od dnia 17 maja do dnia 2 czerwca 2024 roku Dniami Regionu Puszczy Kampinoskiej. 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia gminnego programu wspierania rodziny na 
terenie Gminy Łomianki na lata 2024-2026. 8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 
wprowadzenia na terenie Gminy Łomianki dodatkowych oznakowań taksówek osobowych. 9. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia cen maksymalnych oraz określenia taryf 
obowiązujących przy przewozie osób taksówkami na terenie Gminy Łomianki. 10. Rozpatrzenie 
projektu uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Łomianki do porozumienia w ramach projektu pod 
nazwą „Zwiększenie samodzielności seniorów w miejscach ich zamieszkania''. 11. Rozpatrzenie 
projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu z dotychczasowym 
najemcą, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość oraz wyrażenia zgody na odstąpienie od 
obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu działki ewidencyjnej nr 83/38 z obrębu 004 
Dziekanów Leśny. 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego 
uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru Kępy Kiełpińskiej. 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Szpitalna - Wiejska. 14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Brzegowa - 
Szkoła. 15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego Wiślana - róg Brzegowej. 16. Rozpatrzenie projektu 
uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Jaśminowa. 17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu 
Okręgowego w Warszawie. 18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu 
Rejonowego dla Warszawy - Żoliborza w Warszawie. 19. Przedstawienie sprawozdania 
Przewodniczącej Rady i Burmistrza z działalności między sesjami. 20. Wnioski i zapytania 
mieszkańców. 21. Wolne wnioski radnych. 22. Zamknięcie sesji. Czy są jakieś uwagi do porządku 
obrad? Nie widzę. Piotr Bartoszewski.  
 
Kolejny Mówca 
- Szanowna Pani Przewodnicząca, w związku z tym, że jest na sali dużo mieszkańców, więcej niż 
zwykle, proszę o przeniesienie wolnych wniosków i zapytania mieszkańców na początek. Mowa była 



o tym wielokrotnie i dziwię się, że po raz kolejny nie jest uwzględnione w porządku obrad. 
Przynajmniej na koniec sesji wypadałoby, Pani Przewodnicząca, żeby uwzględnić postulaty 
mieszkańców i przynajmniej pokazać na sam koniec, że jednak jesteśmy otwarci do mieszkańców. 
Więc proszę o przegłosowanie tego albo wprowadzenie tego samodzielnie.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję, Panie Radny. To miło, że Pan tak się troszczy o mieszkańców. My wszyscy również się 
troszczymy. Niemniej jednak przypominam Państwu, że to jest posiedzenie organu. Na posiedzeniu 
organu przeprowadzane są akty prawa miejscowego, z całą pewnością mają one pierwszeństwo 
przed dyskusją. W programie w porządku obrad mamy również przewidziane wnioski mieszkańców. 
Także w pierwszej kolejności należy przeprowadzić to, co jest niezbędne, czyli 20, 19 uchwał i 
będziemy jeszcze mieli czas na rozmawianie. Informuję, że protokół z XCII i XCIII sesji Rady Miejskiej 
w Łomiankach podpisałam. Do protokołu radni nie wnieśli żadnych uwag. Transkrypcja z XCII i XCIII 
sesji stanowi załącznik do niniejszego protokołu i jest on opublikowany w Biuletynie Informacji 
Publicznej. No i teraz, Szanowni Państwo, za chwilę przejdziemy do procedowania nad uchwałami. 
Ale przed tym jednak dwa słowa. Przed nami kampania wyborcza. Proszę, aby Państwa wypowiedzi 
w sprawie projektu uchwał były ograniczone do treści projektów, bez polityki, bez niepotrzebnych 
oskarżeń oraz żeby trwała nie krócej niż dwie minuty. Będę udzielała głosu według kolejności 
zgłoszeń z pominięciem ad vocem. Uniknie to omijania tych chętnych mówców, którzy zgłosili się do 
dyskusji czekając na swoją kolejkę. Uprzedzam też Państwa, że jeżeli dyskusja będzie wykraczała 
poza temat omawiany uchwał, odwołam się do §37 ust. 3 statutu gminy, czyli do terminu do rzeczy. 
Po dwukrotnym przywołaniu do rzeczy odbiorę mówcy głos, a okoliczność tę odnotujemy w 
protokole. Przypomnę jeszcze, że mamy 22 punkty w dzisiejszym programie. Sesja będzie trwała 
najdłużej do godziny 21.00. Jeżeli nie wyczerpiemy porządku obrad do godziny 21.00, przerwę sesję i 
wznowię ją jutro o godzinie 8.00 rano. Przechodzimy do punktu 2 i punktu 3 porządku obrad. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łomianki 
na lata 2024-2035 oraz rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej 
Gminy Łomianki na rok 2024. Proszę Panią Hannę Dąbrowską, Skarbnika Gminy Łomianki o 
przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany w uchwale budżetowej oraz wieloletniej 
prognozie finansowej. Później będziemy głosować oddzielnie w kolejności wieloletnia prognoza 
finansowa i w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Łomianki na rok 2024. Bardzo proszę, 
Pani Skarbnik.  
 
Kolejny Mówca 
- Dzień dobry. Szanowni Państwo, jeżeli chodzi o zmiany w uchwale budżetowej, to w uchwale 
budżetowej zmiany następują zarówno w dochodach, jak i w wydatkach, a także w wydatkach 
majątkowych. Dochody ogółem wzrastają o kwotę 340254,99 zł i po zmianach będą wynosiły 
226800311,70 zł. Dochody bieżące zwiększają się o kwotę 12629,27 zł i będą wynosiły 219327298,09 
zł. Natomiast dochody majątkowe zwiększają się o kwotę 327629,72 zł i po zmianach będą wynosiły 
7473013,61 zł. Natomiast wydatki zwiększają się o kwotę per saldo 340254,99 zł, po zmianach będą 
wynosiły 248120311,70 zł, z czego wydatki bieżące zwiększają się o kwotę 124346,76 zł i po 
zmianach wynoszą 207433810,28 zł. Natomiast wydatki majątkowe zwiększają się o kwotę per saldo 
215908,23 zł i po zmianach będą wynosiły 40686501,42 zł. Jeżeli chodzi o zmiany w wieloletniej 
prognozie finansowej, to zmiany te związane są ściśle ze zmianami w uchwale budżetowej. Zmiany w 
WPF-ie następują zarówno w załączniku nr 1, Wieloletnia Prognoza Finansowa Gminy Łomianki na 
lata 2024-2035 oraz w załączniku nr 2, wykaz przedsięwzięć wieloletnich na lata 2024-2027. Dochody 
w WPF-ie zwiększają się ogółem o kwotę 954351,81 zł, bieżące o kwotę 626722,09 zł, majątkowe o 
327629,72 zł. Wydatki zwiększają się ogółem o 954351,81 zł, bieżące o kwotę 738443,58 zł, 
natomiast majątkowe o 215908,23 zł. Wynik budżetu się nie zmienia, nie zmieniają się przychody, 
nie zmieniają się rozchody, nieznacznie zmieniają się wskaźniki obsługi długu. Przez cały okres 
wieloletniej prognozy finansowej wszystkie wskaźniki zachowują relacje z art. 243. Jeżeli chodzi o 



załącznik nr 2, tutaj zmiany dokonuje się na siedmiu przedsięwzięciach wieloletnich. Wszystkie te 
przedsięwzięcia, na których dokonują się zmiany, dotyczą wydatków majątkowych. I dodaje się jedno 
nowe przedsięwzięcie do wieloletniej prognozy finansowej. Szczegóły opisane są w objaśnieniach do 
wieloletniej prognozy finansowej. Natomiast szczegółowe uzasadnienie do zmian w budżecie 
również jest pod projektem uchwały zmieniającej budżet. Bardzo dziękuję.  
 
-  
Kolejny Mówca 
- Dziękuję. Bardzo proszę Pana Mateusza Krogulca, przewodniczącego komisji budżetowej o 
przedstawienie opinii komisji w sprawie zmiany w wieloletniej prognozie finansowej i oddzielnie w 
sprawie zmian w budżecie.  
 
Kolejny Mówca 
- Pani Przewodnicząca, komisja pozytywnie zaopiniowała WPF oraz pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały budżetowej. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję. Czy w trakcie komisji budżetowej, Panie Przewodniczący, radni składali jakieś wnioski, 
które można było omówić?  
 
Kolejny Mówca 
- Nie, Pani Przewodnicząca.  
 
Kolejny Mówca 
- Otwieram listę mówców. Kto z Państwa radnych jest chętny do zabrania głosu? Pan Marcin 
Krogulec. Przepraszam, Marcin Etienne, już się powinnam nauczyć.  
 
Kolejny Mówca 
- Szanowna Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo, ja mam pytanie do budżetu następujące. Z 
zadania 2020/2022, to jest projekt i budowa ulicy Kownackiej, zdejmuje się połowę ze środków i 
przeznacza na inne zadania. Jednocześnie jest w uzasadnieniu napisane, że w ramach zadania 
„Projekt i budowa ulicy Kownackiej'', ZWiK opracowuje dokumentację na postępowanie o 
zamówienie publiczne. Ja chciałbym tylko zwrócić uwagę, że tych środków pozostawionych, które 
zostały pozostawione na tym zadaniu, na pewno nie wystarczy na realizację tej inwestycji ZWiK. I 
moje pytanie jest takie, jaka jest polityka urzędu w tym względzie? Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Proszę, Pani Burmistrz.  
 
Kolejny Mówca 
- Dzień dobry, witam wszystkich Państwa. W związku z tym, że jeszcze nie mamy wolnych środków 
tak zwanych, na tą chwilę po prostu powiem kolokwialnie, pożyczamy z tego zadania pieniążki na 
realizację zadań, które w tej chwili już są w jakimś stopniu rozpoczęte. Środki wrócą na to zadanie 
myślę, że na kolejnej sesji będziemy wnioskować o taką zmianę. Jeżeli chodzi o postępowanie 
przetargowe, dokumenty są przygotowane, więc na tą chwilę nie ma zagrożenia. To zdjęcie środków 
finansowych nie stanowi żadnego zagrożenia dla realizacji tego zadania, dla postępowania 
przetargowego. Także jak najbardziej potwierdzam, chcemy i będziemy realizować to zadanie. Na 
sesji marcowej będziemy wnioskowali o przywrócenie środków na to zadanie. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję. Czy jeszcze ktoś z Państwa radnych chce zabrać głos? Nie widzę. Wobec braku chętnych 



do zabrania głosu, zarządzam głosowanie. Rozumiem, proszę. Bardzo proszę też wcześniej 
informować, ale Pani też nie wie, czy się wyświetliło, rozumiem. Dlatego, że jak się zarządza 
głosowanie, nie można już, proszę Państwa, (...)  
 
Kolejny Mówca 
- Ja mam krótkie pytanie. Jakby można było prosić o wyjaśnienie, ponieważ o ile dobrze widzę, 
pojawiły się jakieś nowe środki na zadaniu Park Artystów w Dąbrowie Zachodniej. Jak wygląda 
realizacja tego zadania? Co tam jest w tej chwili planowane? Co jest budowane? I ile w ogóle 
wyniesie w sumie ta inwestycja?  
 
Kolejny Mówca 
- W tej chwili, tak jak na pewno Państwo widzicie, realizacja zadania została przerwana. Umowa na 
realizację zadania z winy wykonawcy została wykonawcy wymówiona, ponieważ mieliśmy 
zastrzeżenia co do jej realizacji. W związku z powyższym środki finansowe konieczne są na 
dokończenie realizacji przedmiotowego zadania, inwentaryzację tych prac, które zostały wykonane i 
po prostu na zakończenie robót.  
 
Kolejny Mówca 
- Radna Joanna Zabłocka-Łudzeń.  
 
Kolejny Mówca 
- Chciałam się zapytać, jeżeli wykonawca rezygnuje z wykonania do końca, czy on zrezygnował, czy 
została z nim umowa zerwana? Ale wina była po jego stronie? Jak to wygląda z tym 
zabezpieczeniem? Ile to jest procent? Czy to dotyczy wszystkich umów u nas w Łomiankach takie 
zabezpieczenie, że jest 5% wartości całego przedsięwzięcia? Jak wygląda z tym zabezpieczeniem, w 
momencie, w którym firma nie wywiązuje się ze swoich obowiązków albo jest zerwane z jego winy? 
Ja nie mówię, że jest zerwane z naszej strony, ale wszystko jedno. W dwie strony to działa zapewne. 
Czy te 5%, o których słyszałam, to dotyczy wszystkich umów, czy to jest konkretnie ta umowa? I czy 
to nie jest za mało? Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Pani Burmistrz.  
 
Kolejny Mówca 
- Jeżeli chodzi o zabezpieczenia umowy, 5% jest to maksymalna wartość ustawowa i to nie jest 
zabezpieczenie. Jeżeli chodzi o kary umowne, wykonawcy oczywiście zgodnie z umową zostały 
naliczone kary umowne. Te kary umowne są w każdej umowie zawarte, także kary umowne 
względem zerwania umowy z winy wykonawcy. Także wszystkie kary przewidziane umową zostały 
naliczone wykonawcy.  
 
Kolejny Mówca 
- Czy może Pani przybliżyć, jaki to jest w stosunku do tej sumy? Bo rozumiem, jest suma wydana w 
tej chwili już na (...) Czy ona jest wydana, czy to jest zaplanowana? Do tej pory to było razem z tym, 
co dostaliśmy ostatnio, to jest jakieś milion sto dwadzieścia parę tysięcy, dokładnie już nie 
pamiętam. To jak się odejmie to dofinansowanie, to jest około 900000,00 zł. To te 900000,00 zł już 
zostało włożone w tą budowę, czy tylko mniej pieniędzy, bo przecież została zerwana? Bo ja nie do 
końca to rozumiem.  
 
Kolejny Mówca 
- Szanowna Pani Radna, to co jest w WPF-ie, to są wszystkie nakłady na to zadanie. Teraz jest kolejny 
etap robiony. Umowa z wykonawcą była podpisana na siedemset parę tysięcy na ten etap budowy.  



 
Kolejny Mówca 
- Czy są jeszcze jakieś pytania?  
 
Kolejny Mówca 
- Przepraszam, w sumie wychodzi, że ponad 1000000,00 zł już wychodzi z kosztów poniesionych. Czy 
to będą poniesione? Czy to jest plan?  
 
Kolejny Mówca 
- To zadanie było robione etapami i jedno było zadanie i przedsięwzięcie. Wcześniej były już 
ponoszone wydatki na to zadanie. Ta pierwsza część, co była ta skończona wcześniej. Teraz mieliśmy 
drugi etap tego zadania i ten drugi etap, zaraz dokładnie powiem ile na ten etap była zawarta 
umowa. Na ten drugi etap umowa była zawarta na kwotę 797778,00 zł z tym wykonawcą, od którego 
odstąpiliśmy od umowy.  
 
Kolejny Mówca 
- Do końca nie rozumiem. Tam jest jakaś dużo większa kwota niż te 797778,00 zł. Jest ponad 
1000000,00 zł, więc przepraszam.  
 
Kolejny Mówca 
- Zgodnie z ustawą o zamówienia publiczne, wysokość kar umownych nie może być nieograniczona. 
Zgodnie z zaleceniami Urzędu Zamówień Publicznych maksymalne kary nie mogą przekraczać 30%. 
Rekomendowane jest 20%. Natomiast nie powinni przekraczać 30%. I pomimo tego, że na przykład 
jest kara naliczona dużo wyższa, tak, ale ta kara nie może przekroczyć, w tym przypadku chyba, o ile 
dobrze pamiętam, w tej umowie było 30%. I pomimo tego, że naliczone kary, na przykład wyniosły 
180000,00 zł, my będziemy mogli naliczyć z tej umowy 30% wartości brutto umowy, czyli 30% od tej 
wartości 797000,00 zł. Takie są zapisy ustawowe, ustawa o zamówieniach publicznych. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Radna Maria Zalewska. Bardzo proszę, Pani radna Maria Zelewska.  
 
Kolejny Mówca 
- Witam serdecznie. Chodziłoby o to, że jeżeli ten Park Artystów, łączne nakłady w wieloletniej 
prognozie finansowej są na 1162000,00 zł i dzisiaj sesją dokładamy 267000,00 zł, to pytanie jest 
zasadnicze, ile do tej pory i co do tej pory wykonano w tym Parku Artystów, bo Park Artystów jest 
wykonywany już w latach ubiegłych, co do tej pory zostało wykonane, a jak wygląda inwentaryzacja 
tego, co wykonano i dlaczego my teraz dokładamy 267000,00 zł? I następne pytanie jest, w tym 
projekcie budżetu zdejmujemy 100000,00 zł z budowy żłobka w Łomiankach. Wiemy, że żłobek w 
Łomiankach jest bardzo potrzebny i zdejmujemy 100000,00 zł w roku 2024 i nigdzie nie dokładamy w 
latach następnych. Dlaczego budowę żłobka w ten sposób potraktowaliśmy jako zadanie, że tak 
powiem nie priorytetowe dla mieszkańców gminy, tylko zdejmujemy środki bezpowrotnie? 
Zdejmujemy również ulicę Kownackiej, to jest na Osiedlu Bajkowym, zdejmujemy 664000,00 zł i 
dajemy zasilenie do innych ulic, czyli 300000,00 zł dajemy na ulicę Bołtucia, dokładamy 300000,00 zł 
i 300000,00 zł dokładamy do ulicy Waligóry. Wiemy ze strony internetowej, że gmina otrzymała 
636000,00 zł na dofinansowanie budowy orlika w gminie. Tam są zabezpieczone środki finansowe z 
wkładu własnego. Czy nie należało w ten sposób wprowadzić tych środków, które mamy obiecane, 
że je otrzymamy po stronie dochodów i uwolnić środki własne, które mamy na zadaniu remontu 
orlika w Szkole Podstawowej nr 1 w kwocie 636000,00 zł, pokazać to po dochodach i nie trzeba by 
było zdejmować z ulicy Kownackiej, która również wymaga budowy, remontu i jest tam pilna 
potrzeba? Zdejmujemy z jednych dróg i przekładamy na drugie drogi. Natomiast nie zastanawiamy 



się w jaki sposób powiększyć dochody, skoro mamy już obiecane, że te pieniądze otrzymamy z 
Ministra Sportu. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Pani Skarbnik.  
 
Kolejny Mówca 
- Nie mam prawa wprowadzić środków dotacyjnych do budżetu nie mając podpisanej umowy. Będzie 
podpisana umowa z Ministrem Sportu, wtedy będą wprowadzone środki.  
 
Kolejny Mówca 
- Czy jeszcze ktoś z Państwa radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie?  
 
Kolejny Mówca 
- Pytanie było również o inwentaryzację Parku Artystów i co zostało wykonane do tej pory i dlaczego 
dokładamy 267000,00 zł, skoro cały nakład na zadaniu wynosi 1162000,00 zł i co za to będzie 
wykonane, a co zostało już wykonane? Bardzo proszę o informację.  
 
Kolejny Mówca 
- Częściowo odpowiedziałam już na to pytanie, co zostanie zrobione. Zostanie dokończona ta ławka, 
która jest w tej chwili, wylany fundament pod nią ta okrągła i będzie dokończona ścieżka, która jest 
kontynuacją ścieżki, która istnieje przy parku. Będą tam zatopione też płyty i to są te roboty, które 
będą jeszcze zrealizowane, które nie były dokończone przez tamtą firmę, mówiąc tak ogólnie. Jeżeli 
chodzi o poprzednie etapy, no to Państwo widzicie, możecie to zobaczyć będąc na ulicy Zachodniej, 
jest wykonana ta pierwsza część, czyli nasadzenia, ławki są, jest ścieżka zrobiona i jest to kontynuacja 
robót, tak jak Pani skarbnik mówiła. Odnosząc się do dróg, tak jak wyjaśniałam wcześniej, na tą 
chwilę zdejmujemy te pieniądze. One będą wracały na poszczególne zadania. Od żadnego zadania 
nie chcemy odchodzić w żadnej mierze. Jeżeli chodzi o żłobek, zrobiliśmy szacowanie rynku. Wartość 
dokumentacji będzie troszeczkę niżej niż mieliśmy zabezpieczenie środków i dlatego możemy 
pozwolić sobie na zdjęcie środków finansowych z tego zadania. Jeżeli chodzi o niedokładanie w 
latach kolejnych, w momencie kiedy będziemy znali kosztorys na roboty budowlane niezbędne do 
tego wykonania, będziemy zabezpieczać środki finansowe. Dzisiaj nie ma takiej potrzeby 
zabezpieczać środków finansowych bez znania poszczególnych wartości. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Ja jeszcze chciałam się odnieść do żłobka. Tak jak mówiłam na komisji budżetowej, została 
przygotowana dokumentacja na postępowanie o zamówienie publiczne na tą dokumentację. 
Ogłoszone już nawet jest to postępowanie i wyceniono to na 200000,00 zł i jak będzie opracowana 
dokumentacja wtedy będziemy znali koszty jakie potrzeba zabezpieczyć na zadaniu. Dlatego nie 
zostały zwiększone w kolejnych latach środki na tym przedsięwzięciu. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję. Czy jeszcze ktoś z Państwa radnych ma pytanie? Nie widzę. Wobec braku chętnych do 
zabrania głosu, zarządzam głosowanie. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem uchwały w sprawie 
zmiany Wieloletniej Prognozy Gminy Łomianki na rok 2024-2035? Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto 
się wstrzymał od głosu? Jeszcze jeden głos. Stwierdzam, że w wyniku głosowania 14 głosów za, 3 
przeciw, 3 wstrzymujące się, rada podjęła uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Łomianki na lata 2024-2035. Przechodzimy do punktu 3. Kto z Państwa radnych 
jest za przyjęciem projektu uchwały w sprawie zmiany w uchwale budżetowej Gminy Łomianki na 
rok 2024? Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał od głosu? Stwierdzam, że w wyniku 
głosowania 14 głosów za, 0 przeciw, 6 wstrzymujących się, rada podjęła uchwałę w sprawie zmiany 



w uchwale budżetowej Gminy Łomianki na rok 2024. Zamykam punkt 2 i punkt 3 porządku obrad. 
Przechodzimy do punktu 4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej 
budowy ciągu pieszego oraz remontu ulicy Wąskiej. Proszę Panią Mariolę Niecikowską, 
przewodniczącą Komisji Skarg, Wniosków i Petycji o przedstawienie projektu uchwały wraz z 
uzasadnieniem.  
 
Kolejny Mówca 
- Dzień dobry Państwu. Szanowna Pani Przewodnicząca, Szanowni Radni, Szanowna Pani Burmistrz, 
Szanowni Mieszkańcy, w dniu 14 listopada 2023 roku do Rady Miejskiej w Łomiankach wpłynęła 
petycja dotycząca budowy ciągu pieszego oraz remontu ulicy Wielickiej. Komisja Skarg, Wniosków i 
Petycji Rady Miejskiej w Łomiankach na posiedzeniu w dniu 11 grudnia 2023 roku po 
przeanalizowaniu treści pisma, przyjęła stanowisko, że petycja jest zasadna. Członkowie komisji 
oddali głosy następująco: 4 głosy za, 0 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących się. Głosowanie 
odbyło się przy 4 obecnych członkach komisji. Ponadto podczas posiedzenia komisji, przewodnicząca 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji zgłosiła wniosek formalny, by sprawa została skierowana do 
Komisji Technicznej. Wniosek formalny został przegłosowany następująco: 4 głosy za, 0 głosów 
przeciw, 0 głosów wstrzymujących się. Głosowanie odbyło się przy 4 obecnych członkach komisji. 
Członkowie Komisji Technicznej omówili petycję podczas posiedzenia w dniu 22 stycznia 2024 roku. Z 
wyjaśnień Burmistrza Łomianek wynika, że budowa ciągu pieszego oraz remontu ulicy Wąskiej 
wymaga po pierwsze, utworzenia nowego zadania inwestycyjnego wraz z zabezpieczeniem środków 
finansowych przez Radę Miejską na opracowanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej, po 
drugie, ogłoszenia postępowania przetargowego na wyłonienie wykonawcy prac projektowych, po 
trzecie, uzyskania zgłoszenia bądź decyzji pozwolenia na budowę, wynikać to będzie z zależności 
projektowych i przepisów, po czwarte, zabezpieczenia środków finansowych przez Radę Miejską na 
przebudowę lub budowę lub rozbudowę ulicy w przypadku wymaganych poszerzeń spełnienia 
warunków, widoczności mogą być wymagane podziały i wywłaszczenia nieruchomości, po piąte, 
ogłoszenia postępowania przetargowego na wyłonienie wykonawcy robót budowlanych, po piąte, 
uzyskania zgody na użytkowanie drogi. W obecnej chwili nie ma zabezpieczonych środków 
finansowych na realizację wyżej wymienionej ulicy. Urząd w trakcie roku budżetowego 2024 
zawnioskuje o utworzenie zadania inwestycyjnego. Pani Przewodnicząca, jeszcze chciałam jedną 
sprawę poruszyć. Na podstawie §41 pkt 6 Statutu Gminy Łomianki składam wniosek formalny o 
głosowanie bez dyskusji.  
 
Kolejny Mówca 
- Proszę o przygotowanie głosowania. Zobaczymy jak podejmie rada, głosujemy. To jest wniosek 
formalny, Pani przedstawiła. Jest faktycznie w art. 40 ust. 7, poproszę. Państwo Radni, proszę 
głosować. Trzy osoby jeszcze nie zagłosowały. I głosujemy samodzielnie. Samodzielnie głosujemy. 
Panie Radny, proszę zagłosować. Nie rozumiem w czym jest problem. Ale wszyscy czekają, proszę 
zagłosować. Stwierdzam, że w wyniku głosowania, 5 głosów za, 12 przeciw, 2 wstrzymujące się, 
wniosek nie został przyjęty. Proszę Państwa, otwieram dyskusję. Tylko pytanie moje brzmi, o czym 
będziemy dyskutować, skoro wniosek został przyjęty, petycja została uznana? Chce ktoś złożyć 
wniosek taki, żeby petycja była nieuznana? No to będziemy dyskutować.  
 
Kolejny Mówca 
- Pani Przewodnicząca, ale mieszkańcy są zainteresowani.  
 
Kolejny Mówca 
- Ale czym? Proszę Pana, będzie Pan miał głos. Bardzo Pana proszę o spokój. Oczywiście 
powiedziałam wyraźnie, że otwieramy dyskusję. Natomiast pytam się Państwa, petycja została 
uwzględniona. Nie nieuwzględniona, tylko uwzględniona. Czy jest ktoś z Państwa radnych, który 
chciałby złożyć wniosek o nieuwzględnienie petycji? Będziemy głosować. To proszę dyskutować. Kto 



z Państwa radnych chce zabrać głos? Radny Piotr Bartoszewski. W pierwszej kolejności radny. Radny 
Piotr Bartoszewski, radna Agnieszka Zdunek, a później Pani burmistrz odpowie. Proszę.  
 
Kolejny Mówca 
- Szanowna Pani Przewodnicząca, Pani Radna Niecikowska, jestem zbulwersowany tym, że można 
składać opinię komisji jednocześnie bez dyskusji. Pani Przewodnicząca, zaraz, spokojnie proszę mi 
dać się wypowiedzieć. Wspomniała Pani, że dwie minuty będzie dla każdego. Nie zauważyła Pani 
jednej rzeczy, że Pani też jest kandydatką do Rady Miejskiej i Pani mówi najwięcej i Pani może mówić 
najwięcej, a radnym Pani skraca wypowiedzi. Jest to niegrzeszne i w ogóle jest niegrzeszne to, że 
miesza Pani kampanię z sesją Rady Miejskiej. To jest pierwsza rzecz. Druga rzecz, Pani 
Przewodnicząca Komisji Skarg i Wniosków, widzieliśmy wszyscy jak zachowała się Pani na komisji, 
widzieliśmy jak Pani nie chciała dać głosu i mieszkańcom. Jeszcze teraz śmie Pani zabierać możliwość 
dyskusji na temat wniosku. W tym miejscu chciałem wyrazić tylko swoje zbulwersowanie tą sytuacją. 
Drodzy Radni, naprawdę proszę Was, żeby jeszcze spokojnie, w miarę w jakiś sposób przyzwoity 
dotrwać do końca tej kadencji i już się więcej nie ośmieszać. Została nam jeszcze jedna albo dwie 
sesje.  
 
Kolejny Mówca 
- No a wniosek, Panie Radny, wniosek?  
 
Kolejny Mówca 
- Ale ja nie miałem wniosku, ja chciałem zabrać głos.  
 
Kolejny Mówca 
- Rozumiem, tylko zabrać głos.  
 
Kolejny Mówca 
- Aż zabrać głos.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję. Następnie, radna Agnieszka Zdunek.  
 
Kolejny Mówca 
- Ja chciałam tylko wyrazić zadowolenie i wdzięczność Komisji Skarg, że przyjęła petycję 
mieszkańców, petycję jak najbardziej uzasadnioną. Mam nadzieję, że to o co mieszkańcy ulicy 
Wąskiej zabiegają, co nie udało mi się, czy nie udało mi się wpisać do budżetu tej ulicy, zostanie 
zgodnie z obietnicą złożoną przez Panią wiceburmistrz wpisana do projektu budżetu na następnej 
sesji i doczekamy się wcześniej czy później na Dąbrowie kolejnej naprawionej ulicy i doprowadzonej 
do, mam nadzieję, stanu zgodnego z jakimiś standardami i bardzo dobrze. Także dziękuję i proszę o 
przyjęcie tej uchwały w sprawie uznania petycji mieszkańców.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję. Pani burmistrz, następnie Pani radna Mariola Niecikowska.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Jak myślę, że już mieszkańcy dostali zawiadomienia, tu Państwu radnym 
zaniepokojonym chciałabym powiedzieć, że w miesiącu marcu spotykamy się z mieszkańcami w 
sprawie przedmiotowej drogi. I jak najbardziej podtrzymuję to, co było na komisji. Będzie wniosek 
złożony o wprowadzenie tegoż zadania do budżetu. Opracowujemy koncepcję tak, żeby mieszkańcy 
mogli się z nią zapoznać, żebyśmy uzgodnili te szczegóły, którymi będą jak najbardziej zainteresowani 



mam nadzieję, bo widzę z ich strony bardzo duże zainteresowanie, co mnie bardzo cieszy i będziemy 
dalej wspólnie działać. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Radna Mariola Niecikowska.  
 
Kolejny Mówca 
- Szanowny Panie Radny Bartoszewski, chyba się Panu coś pomyliło. Komisja skarg odnośnie skargi i 
odnośnie petycji. Proszę sobie przypomnieć, a jak nie, to zacząć brać odpowiednie preparaty na 
pamięć. Dziękuję bardzo.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję, już bez ad vocem. Szanowni Państwo, przechodzimy do głosowania uchwały. Uchwała 
brzmi: uchwała Rady Miejskiej w Łomiankach w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej budowy 
ciągu pieszego oraz remontu ulicy Wąskiej. Na podstawie przywołanych przepisów Rada Miejska w 
Łomiankach uchwala co następuje. Postanawia się uwzględnić petycję z dnia 10 listopada 2023 roku, 
wpływ do Rady Miejskiej w Łomiankach w dniu 14 listopada 2023 roku, dotyczącą budowy ciągu 
pieszego oraz remontu ulicy Wąskiej. §2 Uzasadnienie sposobu rozpatrzenia petycji stanowi 
załącznik do niniejszej uchwały. §3 Upoważnia się Przewodniczącą Rady Miejskiej w Łomiankach do 
zawiadomienia wnoszącego petycję o sposobie jej załatwienia. §4 Uchwała wchodzi w życie z dniem 
podjęcia. Kto z Państwa jest za podjęciem projektu uchwały? Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymał od głosu? Proszę, Pani Radna. Jesteśmy już po głosowaniu.  
 
Kolejny Mówca 
- Tak, Pani Przewodnicząca, trzymam cały czas rękę do góry od momentu, kiedy Pani czytała 
uchwałę. Nastąpił błąd. Jestem za, a wyskoczyło mi, że się wstrzymuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Rozumiem. Ale jeszcze nie zostały odkryte. Proszę to uwzględnić i odsłaniamy. Dwie osoby nie 
zagłosowały. Proszę Państwa radnych. Pani Radna, proszę zagłosować. Proszę wykreślić i otwieramy 
głosowanie. Stwierdzam, że w wyniku głosowania 18 głosów za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący się, rada 
podjęła uchwałę w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej budowy ciągu pieszego oraz remontu 
ulicy Wąskiej. Zamykam punkt 4. Przechodzimy do punktu 5. Rozpatrzenie projektu uchwały w 
sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Łomianek. Informuję, że ze względu na ochronę danych 
osobowych, chronione dane nie będą wyczytywane i pozostaną one w dokumentacji. Proszę Panią 
przewodniczącą Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, Mariolę Niecikowską, o przedstawienie projektu 
uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję, Pani Przewodnicząca, za udzielenie głosu. W dniu 9 stycznia 2024 roku do Biura Rady 
Miejskiej w Łomiankach wpłynęła skarga dotycząca nienależytego wykonywania obowiązków przez 
zarządcę drogi, to jest Burmistrza Łomianek na ulicy Krasnoludków. Złożona przez mieszkankę skarga 
została przekazana Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Łomiankach celem zbadania 
sprawy i zajęcia stanowiska. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji podczas posiedzenia w dniu 15 lutego 
2024 roku zapoznała się z wniesioną skargą. Przeprowadziła postępowanie wyjaśniające na 
podstawie przedłożonych materiałów, o które wniosła do Burmistrz Łomianek Pani Małgorzaty 
Żebrowskiej-Piotrak oraz wysłuchania wyjaśnień ustnego pierwszego zastępcy burmistrza. Po 
analizie zarzutów skarżących i na podstawie zebranego materiału oraz złożonych wyjaśnień, komisja 
głosami 5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się uznała skargę za zasadną. Z wyjaśnień naczelnika 
Wydziału Inwestycji i Remontu wynika, że prace z zakresu bieżącego utrzymania na terenie 
Dziekanowa Leśnego wykonywane są cyklicznie, jednak z uwagi na charakterystykę dróg 



gruntowych, przedmiotowe prace nie są zalecane przez urząd w porze zimowej. Opady 
atmosferyczne, zastoiska wód opadowych, zmiany temperatur, w szczególności obniżenie 
temperatury poniżej 0 stopni Celsjusza oraz warunki gruntowe powodują, że wykonanie tych prac w 
okresie zimowym, jeżeli w ogóle jest możliwe, to przynosi efekty niezadowalające i krótkotrwałe, a 
wykonawcy nie chcą objąć gwarancją wykonywanych rób. Zgodnie z definicją drogą publiczną jest 
droga zaliczona na podstawie niniejszej ustawy do jednej z kategorii dróg, z której może korzystać 
każdy zgodnie z jej przeznaczeniem, z ograniczeniami i wyjątkami określonymi w tej ustawie lub 
innych przepisach szczególnych. Drogi publiczne ze względu na funkcję w sieci drogowej dzielą się na 
następujące kategorie: drogi krajowe, drogi wojewódzkie, drogi powiatowe, drogi gminne. 
Zważywszy na fakt, iż ulica Krasnoludków nie jest zaliczona stosowną uchwałą do kategorii dróg 
gminnych, ani żadnej innej z przytoczonych kategorii, nie stanowi ona drogi publicznej, a jest drogą 
wewnętrzną. Dziękuję. I tak samo analogicznie na podstawie §41 pkt 6 Statutu Gminy Łomianki 
składam wniosek formalny o głosowanie bez dyskusji, ponieważ dyskusja na ten temat odbyła się 15 
lutego. Każdy z mieszkańców, który chciał zabrać głos, miał do tego możliwość. Dziękuję bardzo.  
 
Kolejny Mówca 
- Może ktoś z Państwa radnych chciałby złożyć wniosek odrębny do tej uchwały? Nie widzę. Wobec 
tego proszę o przygotowanie głosowania. Ale wniosek formalny niestety ma pierwszeństwo. 
Stwierdzam, że w wyniku głosowania 6 głosów za, 13 przeciw, 1 głos wstrzymujący się. Wniosek nie 
został przyjęty. Szanowni Państwo Radni, czy ktoś z Państwa radnych chciałby złożyć wniosek 
przeciwny do projektu uchwały, który przedstawiła Pani przewodnicząca Skarg, Wniosków i Petycji? 
W takim razie proszę po kolei, radny Piotr Bartoszewski, radny Jerzy Serzysko. Proszę tylko mówić, 
Szanowni Państwo, wyłącznie na temat Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.  
 
Kolejny Mówca 
- Wyłącznie na temat. Pani Niecikowska też mówiła tak dużo i wyłącznie na temat. Ja też powiem 
wyłącznie na temat. Zdaję sobie sprawę, Pani Radna, że tamten wniosek dotyczył innej Komisji 
Technicznej, natomiast moja ocena dotycząca prowadzenia komisji, Pani osoby, pozostaje bez zmian. 
Natomiast jeśli chodzi o tą Komisję Skarg i Wniosków, która była, proszę przypomnieć, że były 
złożone dwa wnioski na tej komisji, przegłosowane również większością za. Jeden z nich dotyczył 
tego, żeby w ciągu tygodnia burmistrz przedstawił harmonogram równania dróg. Czy to zostało 
wykonane? Czy te nasze wnioski, które my głosujemy, w ogóle Pani burmistrz sobie bierze do serca i 
wykonuje je, czy to po prostu jest gdzieś do szuflady pakowane? Mamy taki harmonogram czy nie? 
To jest pytanie do Pani przewodniczącej Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Bo wydaje mi się, że 
wykonanie tego wniosku, czy go zweryfikowanie wykonania, należałoby do Pani przewodniczącej 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Więc moje pytanie, czy te wnioski zostały wykonane dwa, które 
złożyliśmy na komisji, które zostały jednogłośnie przegłosowane za, z tego co pamiętam? Mamy 
harmonogram taki?  
 
Kolejny Mówca 
- Może nie, czy mamy harmonogram, czy został złożony.  
 
Kolejny Mówca 
- Czy został złożony? No bo on do mnie nie trafił. Znaczy, bo Pani przewodnicząca komisji na Panią 
burmistrz, Pani burmistrz na Panią przewodniczącą, gdzieś tam do torebki, gdzieś tam do czegoś i nie 
ma tego, tak? No zostało to wykonane czy nie? No dobrze, no to ja kończę tym pytaniem.  
 
Kolejny Mówca 
- Kto chciałby zabrać głos? Proszę.  
 
Kolejny Mówca 



- To ja może odpowiem. Harmonogram zostanie opublikowany w poniedziałek na stronie 
internetowej. Był przygotowany ze względu na wczorajsze opady deszczu. Musieliśmy go 
zweryfikować, ponieważ mieliśmy nadzieję, że wejdziemy na równanie już w tym tygodniu, jednak 
nie weszliśmy, bo się nie udało. W związku z powyższym w poniedziałek będzie opublikowany na 
stronie internetowej urzędu harmonogram.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję. Radny Jerzy Serzysko. Proszę zapytać.  
 
Kolejny Mówca 
- Komisja przegłosowała wniosek, który zobowiązywał Panią burmistrz do przygotowania w ciągu 
tygodnia harmonogramu równania dróg w całej gminie. Minęło dwa tygodnie, Pani mówi, że przez 
wzgląd na opady jednej drogi nie zrobiono i trzeba zmodyfikować cały harmonogram, tak, bo nie 
zrozumiałem. Czy taki harmonogram równania dróg w gminie w ciągu siedmiu dni, który miał być 
przygotowany, został przygotowany, czy nie został?  
 
Kolejny Mówca 
- Ja nie kojarzę, powiem szczerze, siedmiu dni. Niemniej jednak, tak jak mówię, harmonogram musiał 
zostać zmodyfikowany w związku z powyższym nie ze względu na jedną drogę, tylko (...) Powstał.  
 
Kolejny Mówca 
- To proszę go wysłać do mnie.  
 
Kolejny Mówca 
- Dobrze. Także przez Biuro Rady będzie wysłany do wszystkich radnych i już.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję. Radny Jerzy Serzysko, następnie radny Michał Naftyński. Bardzo proszę o spokój.  
 
Kolejny Mówca 
- Ja chciałem tylko zauważyć, że głosując przeciw zamknięciu dyskusji, zawsze byłem zwolennikiem, 
żeby nie blokować, Pani Przewodnicząca, nie [niezrozumiałe] kierunków dyskusji i nie blokować 
dyskusji. Radni chcą powiedzieć, powinni do końca się wypowiedzieć i nie sugerować, żeby komisja 
wnosiła o przyjęcie jej stanowiska bez dyskusji. To jest dla mnie nieporozumienie. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- A mógłby Pan wyjaśnić kto sugerował? Kto sugerował? Proszę mówić precyzyjnie tak, żebyśmy 
wszyscy zrozumieli kto sugerował.  
 
Kolejny Mówca 
- Komisja sugerowała w swoim protokole.  
 
Kolejny Mówca 
- Dobrze. Dziękuję. Radny Michał Naftyński.  
 
Kolejny Mówca 
- Pani Przewodnicząca, Pani Burmistrz, Szanowni Radni, Szanowni Mieszkańcy, znaczy ja chciałem 
zgłosić swoją uwagę i sprzeciw wobec tego, do czego doszliśmy. Ja uważam, że to jest naruszanie 
konstytucyjnych praw do wolności słowa i do sprawowania mandatu radnego. Przegłosowaliśmy taki 
regulamin, taki statut, który zamyka nam usta. W normalnych obradach jest wniosek, na temat tego 
wniosku się dyskutuje. Jeśli ta dyskusja się przedłuża, to ktoś może złożyć wniosek o zamknięcie 



dyskusji i głosuje się. Tak to wygląda normalnie. My sobie ustaliliśmy takie prawo, w którym ktoś, kto 
składa wniosek, może od razu zamknąć dyskusję. To jest po prostu gwałt na demokracji. Ja nie 
rozumiem, to jest jakieś totalny kuriozum, gdzie my jako radni, którzy zostaliśmy wybrani w 
demokratycznych wyborach, żeby rozmawiać nad tym, co się dzieje w gminie, nie możemy 
rozmawiać, bo ktoś wymyślił sobie. I to jeszcze, no dobra, tutaj rozumiem, że są jakieś argumenty 
jeszcze podawane, zanim w ogóle zacznie się dyskusja. Ale mieliśmy wniosek o zmiany w budżecie, 
który został złożony w ostatniej chwili, uchwalenie budżetu i też przeszedł bez dyskusji. To jest po 
prostu dramat. To, jak to wygląda, to urąga po prostu jakimkolwiek zasadom demokracji i ja 
zastanawiam się, po co my tutaj jesteśmy rzeczywiście, skoro nie możemy dyskutować, nie wolno 
nam jest dyskutować. Ja chciałem zauważyć tylko, że radna Niecikowska sprawująca funkcję 
przewodniczącej Komisji Skarg i Wniosków, powinna tą funkcję pełnić podwójną, że tak powiem, 
pieczołowitością, ponieważ przez całą kadencję równo wspiera Panią burmistrz. Osoba, która jest 
przewodniczącą komisji, która rozpatruje wnioski, które jakby są przeciwko Pani burmistrz z 
założenia, bo to są skargi, powinna dołożyć wszelkich starań, żeby nie było żadnych wątpliwości co 
do obiektywności jej działań. A składanie wniosków, żeby przyjąć wniosek bez dyskusji, jest dla mnie 
po prostu żenujące. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję. Radny Marcin Etienne.  
 
Kolejny Mówca 
- Szanowna Pani Przewodnicząca, ja chciałbym się do tego odnieść, to znaczy o ile pierwszy wniosek 
był, miałem wątpliwości, wstrzymałem się, bo ja przynajmniej nie uczestniczyłem w szerokiej 
dyskusji i nie wiem, czy szeroka dyskusja na temat petycji była, na pewno otrzymaliśmy wszyscy na 
maila. O tyle w tym drugim przypadku skargi na działalność burmistrza, odbyło się spotkanie, 
posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, które trwało ponad dwie godziny, było bardzo 
burzliwe, było bardzo dużo mieszkańców, szacuję około 80 mieszkańców przyszło. Komisja 
jednogłośnie przyjęła skargę za zasadną. Stąd wydaje mi się, że dyskusja, bicie piany w tej chwili i 
powielanie tego, co było na komisji, w której każdy radny mógł i każdy mieszkaniec mógł wziąć 
udział, uważam, że mija się z celem. To tylko tyle. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Szanowni Państwo, ja widzę, że dyskusja idzie w zupełnie innym kierunku. Bardzo proszę do rzeczy. 
Dwa projekty uchwały zostały Państwu przedstawione i dwa projekty uchwały są dla Państwa 
satysfakcjonujące. Żaden z nich nie jest przeciwny temu, o czym myśli i co wnosił radny. Jedna skarga 
jest uznanie burmistrza za skargę właściwą i druga petycja ku woli mieszkańcom jest też przyjęta. 
Więc dyskusja nad tymi dwoma projektami uchwał oczywiście jest możliwa, tylko proszę 
merytorycznie. Bo w tej sytuacji, to znowu zaczynamy robić jakiś wiedź wyborczy, bo każdy musi się 
zaprezentować. Pan radny Piotr Bartoszewski mówił, że dużo mówię. Palcem nie będę Państwu 
pokazywać, kto chce rozmawiać. Proszę Pana, ale rozmawialiśmy o tym, że rozmawiamy 
merytorycznie. Jeżeli ktoś z Państwa chce wnieść wniosek o zmianę treści projektu uchwały na 
niezasadną, to dyskutujmy na ten temat. Czy jeszcze ktoś chciał zabrać głos? Adam Salwowski, 
Michał Naftyński, bardzo proszę tylko merytorycznie I do rzeczy. Dwie minuty.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję. Dzień dobry Państwu, witam bardzo serdecznie. Ja chciałem zauważyć, że pół roku temu 
albo rok temu wpłynęła podobna skarga dokładnie na tą samą ulicę i wtedy na dyskusji było 
podkreślane jednocześnie, że są dwie działki od ulicy Rolniczej aż do ulicy Kolejowej, które są 
nieuregulowane przez urząd. Ja mam pytanie, czy w związku z tym od tamtej skargi Wydział Geodezji 
i Nieruchomości jakiekolwiek kroki poczynił w tym zakresie, aby przejąć te działania i jakie? Bo skarga 
była tej samej treści już raz na Panią burmistrz. Z tego wynika nic nie zostało zrobione przez rok, a 



teraz Państwo się dziwicie, że mieszkańcy składają skargę po raz kolejny i obiecujecie gruszki na 
wierzbie.  
 
Kolejny Mówca 
- Ale kto się dziwi, Panie Radny? Przecież skarga jest uznana za zasadną.  
 
Kolejny Mówca 
- Ale ja nie potrzebuję Pani dyskusji. Pani Przewodnicząca, czy ja z Panią dyskutuję? Ale ja mogę 
wypowiedzieć się? Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- W wolnych wnioskach może Pan wypowiedzieć się. A tu proszę merytorycznie.  
 
Kolejny Mówca 
- Ale przecież wypowiadam się na temat sprawy. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Panie Radny Michale Naftyński, bardzo proszę do rzeczy.  
 
Kolejny Mówca 
- Ja do rzeczy, to znaczy nawet nie dwie minuty. Pani Przewodnicząca, ja tu apeluję do Pani, bo 
zaczynamy mieć jakiś paraliż, bo jeśli będziemy przy każdej uchwale najpierw głosować, czy 
będziemy dyskutować, czy nie, no to nie rozumiem. To znaczy ja Panią proszę o to, żeby tak tego 
typu rzeczy nie przechodziły. Pani jako przewodnicząca może powiedzieć, od tego jesteśmy, żeby 
dyskutować i wymyślanie tego, że ktoś nagle wprowadza coś i proszę bez dyskusji, to jest strata 
czasu. To jest kolejne głosowanie, które jest stratą czasu. Chyba, że Pani chce, żebym ja za każdym 
razem składał wniosek o to, żeby przeprowadzić bez dyskusji, bo ja taki strajk włoski mogę zrobić. 
Przy każdej uchwale będę składał taki wniosek formalny i zobaczymy, jak długo pojedziemy. To jest 
dodatkowe głosowanie. Dla mnie absurd. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Czy jeszcze ktoś z Państwa radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę. Zatem przeczytam projekt 
uchwały i poddam go pod głosowanie. Uchwała Rady Miejskiej w Łomiankach w sprawie 
rozpatrzenia skargi na Burmistrza Łomianek. Na podstawie przepisów przypisanych, Rada Miejska w 
Łomiankach uchwala co następuje. Uznaje się skargę z dnia 9 stycznia 2024 roku dotyczącą 
nienależytego wykonania obowiązków przez zarządcę drogi, to jest Burmistrz Łomianek na ulicy 
Krasnoludków za zasadną. §2 Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącej Rady Miejskiej w 
Łomiankach zobowiązując do poinformowania skarżącej o sposobie załatwienia skargi. §3 Integralną 
częścią uchwały stanowi jej uzasadnienie. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Kto z Państwa 
jest za przyjęciem tak brzmiącej uchwały? Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał od głosu? 
Jeden radny nie zagłosował, proszę. To proszę podać do protokołu, dobrze? Stwierdzam, że w 
wyniku głosowania 20 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się, rada podjęła uchwałę w sprawie 
rozpatrzenia skargi na Burmistrza Łomianek. Zamykam punkt 5 porządku obrad sesji. Przechodzimy 
do punktu 6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustanowienia na terenie Gminy Łomianki dni 
od 17 maja do 2 czerwca 2024 roku Dniami Regionu Puszczy Kampinoskiej. Bardzo proszę Pana 
Artura Gajowniczka, Sekretarza Gminy Łomianki o przedstawienie projektu uchwały.  
 
Kolejny Mówca 
- Szanowna Pani Przewodnicząca, Szanowni Radni, Rada Koordynacyjna Rezerwatu Biosfery 
Kampinoskiego Parku Narodowego zaproponowała, żeby gminy leżące na terenie otuliny 
Kampinoskiego Parku Narodowego w ramach takich działań edukacyjnych, informacyjnych przy 



okazji imprez organizowanych na terenie danej gminy, przygotowała pewne materiały informacyjne, 
edukacyjne, które będą wykorzystywane podczas tych imprez. Głównym założeniem Kampinoskiego 
Parku Narodowego jest to, żeby przybliżyć wartości, jakie niesie za sobą obecność Parku 
Narodowego i otuliny dla mieszkańców. Dlatego w dniach między 17 maja a 2 czerwca, imprezy 
wchodzące i tak organizowane w danej gminie lub specjalnie na tą okazję, żeby były Dniami Regionu 
Puszczy Kampinoskiej.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję Panu sekretarzowi. Proszę Pana Marcina Etienne, przewodniczącego Komisji Społecznej o 
wyrażenie opinii komisji.  
 
Kolejny Mówca 
- Szanowna Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo, projekt uchwały był omawiany na ostatniej 
komisji społecznej. Dodatkowo poinformuję Państwa, że w tej chwili podejmowane są uchwały w 
różnych gminach i gdy zostaną podjęte te uchwały, to zostanie wybrana osoba, która będzie 
trzymała pieczę nad tym projektem. Wszelkie wskazania mówią, że będzie to Wójt Izabelina, ale to 
już te władze poszczególnych gmin to określą. Zostaną w to zaangażowane projekty, które 
organizowane są wewnętrznie w gminach. W naszym przypadku będzie to rajd rowerowy. Nie, bieg. 
Natomiast jeśli życie pokaże, jeśli będą chęci innych podmiotów do wzięcia udziału w tym, to jest to 
kwestia otwarta. Komisja Społeczna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. 
Dziękuję bardzo.  
 
Kolejny Mówca 
- Bardzo dziękuję. Otwieram listę mówców. Czy ktoś z Państwa radnych chce zabrać głos w tym 
punkcie? Nie widzę. Wobec braku chętnych do zabrania głosu, zarządzam głosowanie. Kto z Państwa 
radnych jest za przyjęciem projektu uchwały? Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał od 
głosu? Stwierdzam, że w wyniku głosowania 20 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się, rada 
podjęła uchwałę w sprawie ustalenia na terenie Gminy Łomianki dni od 17 maja do 2 czerwca 2024 
roku Dniami Regionu Puszczy Kampinoskiej. Dziękuję bardzo. Zamykam punkt 6 porządku obrad 
sesji. Przechodzimy do punktu 7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia gminnego 
programu wspierania rodziny na terenie Gminy Łomianki na lata 2024-2026. Już widzę, że Pani 
dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej, Pani Dominika Kowalczyk jest przy mównicy. Proszę.  
 
Kolejny Mówca 
- Dzień dobry. Szanowni Państwo, projekt był szczegółowo omawiany w poniedziałek na Komisji 
Społecznej. Ja chcę przypomnieć, iż ustalenie gminnego programu wspierania rodziny i pieczy 
zastępczej jest obowiązkiem własnym gminy. Program uchwala się na trzy lata, w tym roku od 2024 
do 2026 roku. Projekt przygotowywał Ośrodek Pomocy Społecznej na podstawie zebranych danych 
statystycznych z ośrodka, ale także wszystkich instytucji na terenie naszej gminy, które zajmują się 
szeroko rozumianą profilaktyką, a także wsparciem dziecka i rodziny. Zawiera on i mówi o 
programach, które są realizowane na terenie gminy, ale także określa wskaźniki i określa zadania, 
które należałoby wprowadzić i które będą realizowane i monitorowane podczas jego trzyletniego 
trwania.  
 
Kolejny Mówca 
- Bardzo dziękuję. Pana przewodniczącego Komisji Społecznej poproszę o opinię komisji.  
 
Kolejny Mówca 
- Szanowna Pani Przewodnicząca, Pani Dyrektor, bardzo serdecznie dziękuję za omówienie projektu 
uchwały na komisji. Nic dodać, nic ująć. Ja tylko dodam, że ten projekt uchwały będzie zamieszczony 



w Biuletynie Informacji Publicznej, do którego mieszkańcy będą mieli pełny dostęp. Komisja 
Społeczna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. Dziękuję bardzo.  
 
Kolejny Mówca 
- Pani Dyrektor, dziękuję. Otwieram listę mówców. Czy ktoś z Państwa radnych chciałby zabrać głos? 
Nie widzę. W takim razie głosujemy. Kto z Państwa jest za przyjęciem projektu uchwały? Kto jest za? 
Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Pani Radna, proszę. Dziękuję. Stwierdzam, że w wyniku 
głosowania 20 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się, rada podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia 
gminnego programu wspierania rodziny na terenie Gminy Łomianki na lata 2024-2026.  
 
Kolejny Mówca 
- Bardzo dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo, Pani Dyrektor. Zamykam punkt 7 porządku obrad i przechodzimy do punktu 8. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia na terenie Gminy Łomianki dodatkowych 
oznaczeń taksówek osobowych. Proszę Panią Aleksandrę Jankowską kierownika Referatu Funduszy 
Zewnętrznych o przedstawienie projektu uchwały.  
 
Kolejny Mówca 
- Dzień dobry, witam Państwa. Propozycja od razu z poprawką, o której rozmawialiśmy na Komisji 
Społecznej. Jest to projekt uchwały dotyczący wprowadzenia dodatkowych oznaczeń taksówek 
osobowych. Pierwotny projekt zawierał znaki graficzne, nad które Państwo mieli uwagi. A uchwała 
wprowadza oznakowanie taksówki boczne, identyfikator dla kierowcy taksówki oraz informację o 
opłatach za przejazd, którą powinno się umieścić w taksówce. Wprowadzenie takich dodatkowych 
oznaczeń jest Państwa prawem, ono wynika z prawa przewozowego i w wielu miastach, również w 
obwarzanku warszawskim takie oznakowania funkcjonują i tyle na wstępie.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję. Przewodniczący komisji poproszę o wyrażenie opinii komisji.  
 
Kolejny Mówca 
- Szanowna Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo, dyskusja bardzo owocna, dużo wniosła, stąd 
autopoprawka. Jako członek, ale wydaje mi się, cała Komisja Społeczna, wszyscy członkowie wyrazili 
żal, że nie były zorganizowane konsultacje z przynajmniej z pięcioma podmiotami, które funkcjonują 
tutaj na terenie naszej gminy i do tej dyskusji musiało dojść na komisji i wypracowywanie pewnych 
rozwiązań, jak przyznali pracownicy urzędu, dobrych rozwiązań, na tyle dobrych rozwiązań, że one 
zostaną autopoprawką tutaj wprowadzone. Bardzo serdecznie dziękuję tym podmiotom, 
przedstawicielom tych korporacji, nie, korporacji to zła nazwa, tych firm przewozowych, które 
uczestniczyły w dyskusji, uczestniczyły w Komisji Społecznej. Bardzo serdecznie dziękuję w tym 
miejscu za ten głos. I tak, Komisja Społeczna pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, przy 3 
głosach pozytywnych i 2 wstrzymujących się. Natomiast przy tej okazji może złożę wniosek formalny 
o przeniesienie punktu 9.  
 
Kolejny Mówca 
- Jak wywołam, Panie Radny.  
 
Kolejny Mówca 
- Dobrze, to w takim razie to tyle. Pozytywnie zaopiniowany. Bardzo serdecznie dziękuję.  



 
Kolejny Mówca 
- Piotr Bartoszewski.  
 
Kolejny Mówca 
- Szanowni Państwo, ja się bardzo cieszę, że te sprawy naszych lokalnych taksówek są poruszane. 
Cieszę się, że też są u nas taksówki, tylko nie wiem, czy sobie Państwo zdajecie sprawę z tego, co się 
doliczyłem rozmawiając z mieszkańcami, że chyba trzech z lokalnych naszych taksówkarzy startuje do 
Rady Miejskiej z różnych komitetów. W związku z tym nie wiem, czy to jest dobry moment, aby takie 
uchwały podejmować i żeby cokolwiek z tym robić teraz. Składam więc wniosek o przeniesienie obu 
uchwał do pracy w komisji.  
 
Kolejny Mówca 
- Panie Radny, wniosek formalny będzie przygotowany. Natomiast zwracam Panu uwagę, że jeszcze 
Pan nie wie kto będzie głosował. Jeszcze listy nie są. To są dopiero spekulacje.  
 
Kolejny Mówca 
- Zgadza się, oczywiście, że tak. Dlatego opieram się na tym co słyszałem od mieszkańców i zwrócili 
mi na to uwagę. Nie wiem, czy to może wpłynąć pozytywnie czy negatywnie. Natomiast są to 
sprawy, które mogą mieć wpływ na promocję tych czy innych kandydatów. Więc wydaje mi się, że 
nie jest to dobry moment. Ta sprawa może miesiąc poczekać bez żadnego problemu.  
 
Kolejny Mówca 
- Proszę o przygotowanie jednego głosowania. Pani Burmistrz, bardzo proszę.  
 
Kolejny Mówca 
- Szanowni Państwo, Szanowni Państwo Radni, Szanowni Mieszkańcy, jeżeli my wszystkie decyzje 
teraz w najbliższym czasie będziemy opierali wyłącznie o termin wyborów i o to kto kandyduje, kto 
nie kandyduje, kto ma jakie poglądy albo nie ma, to gmina znowu na kilka miesięcy będzie w 
maraźmie. Przerabialiśmy to już w 2020 roku. Nie pozwólmy sobie teraz na to. Referat Funduszy 
Zewnętrznych i Działalności Gospodarczej zmaga się z ogromną pracą dotyczącą wydawania licencji 
taksówkarskich. Wynika to z ustawy, nie jest to nasze widzimisię. I chcielibyśmy po prostu to 
uporządkować, żeby na przykład kolejny burmistrz bądź burmistrzyni i kolejni radni nie musieli 
wdrażać się w to, o czym Państwo już wiecie i podejmować decyzji za pół roku, bo to dotyczy naszych 
mieszkańców, naszych przedsiębiorców i naszych pracowników Urzędu Miejskiego. Po prostu 
chcielibyśmy uregulować te kwestie i sprawić, że wzrośnie poczucie bezpieczeństwa osób, które 
korzystają z transportu, że tak powiem, taksówkarskiego. Stąd są te projekty uchwał. Rozpoczęliśmy 
te prace, Pani Aleksandro, niech mnie Pani poprawi, ładnych kilka miesięcy temu. Bo ustawa weszła 
w życie i Referat Funduszy Zewnętrznych i Działalności Gospodarczych wydaje te licencje liczące w 
setkach, ponieważ jest taki wymóg ustawowy. To nie jest widzi mi się, kampanijne, niekampanijne.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję, Pani Burmistrz. Proszę nie mówić o kampanii.  
 
Kolejny Mówca 
- Tak jak Pani przewodnicząca powiedziała, jakby dobrze byłoby jakby naprawdę nie brać tego pod 
uwagę, tylko pracować, tak jak jeszcze Państwo zobligowani jesteście do pracy w tej kadencji. 
Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję. Czy radny Piotr Bartoszewski wycofuje wniosek formalny o zdjęcie? Jeżeli Pan radny 



zgłosił wniosek formalny (...) Czy Pan wycofuje wniosek? Proszę otworzyć głosowanie. O przesunięcie 
do prac w komisji. Bardzo proszę na chwilę wycofać wniosek. Udzielę Panu głosu. Wycofuje Pan 
wniosek. Proszę bardzo, w kolejności: Piotr Bartoszewski, Michał Naftyński, Marcin Etienne. Wniosku 
na razie nie ma.  
 
Kolejny Mówca 
- Pani Burmistrz, gmina nie będzie w maraźmie, jak się na miesiąc wstrzyma jedną uchwałę, tylko 
wtedy gmina będzie w maraźmie, jest w maraźmie, jak Pani siadła na fotel burmistrza i to 5 lat, a nie 
miesiąc. Proszę naprawdę nie zmieniać rzeczywistości. To, że wstrzymamy jakąś uchwałę, to nie 
spowoduje, że gmina będzie w maraźmie. Proszę się zastanowić, co Pani w ogóle opowiada teraz tak 
naprawdę. Wydaje mi się, że sprawa jest ważna, bo może w jakiś sposób dotyczyć wyborów. Sama 
Pani przewodnicząca na samym początku dzisiejszej sesji wspomniała, że są wybory. Jesteśmy w tej 
rzeczywistości i musimy jakoś starać się jej nie naruszyć. Wydaje mi się, że to jest dość istotne. 
Jeszcze jedno pytanie do Pani burmistrz. Ilu taksówkarzy mamy w Łomiankach?  
 
Kolejny Mówca 
- Jeśli chodzi o wydane licencje, to mamy 110 wydanych licencji, 5 licencji dotyczy naszych 
przedsiębiorców, łącznie jeżdżących taksówek, które są do tej pory nieoznakowane, 1050.  
 
Kolejny Mówca 
- No tak, ale przedsiębiorców jest pięć, a ja słyszałem, tak jak mówię, o trzech kandydujących. Więc 
tak naprawdę, jeżeli ponad połowa kandyduje, to dotyczy to w jakiś sposób wyborów, mimo 
wszystko. Więc ja swój wniosek wycofałem na wypowiedź Pana Naftyńskiego i Pana Etienne i znów 
go wrzucam pod głosowania o przesunięcie tych dwóch uchwał do pracy w komisji.  
 
-  
Kolejny Mówca 
- Proszę poczekać, aż się wypowiedzą radni. Wniosek formalny, proszę Państwa, ma pierwszeństwo. 
Nie może tak być, że ktoś składa wniosek formalny i chcecie rozwinąć dyskusję. Prowadzimy sesję 
według statutu.  
 
Kolejny Mówca 
- A ja mam prośbę do Pana Piotra, żeby nie krzyczał do mikrofonu, bo naprawdę dobrze słychać.  
 
Kolejny Mówca 
- Bardzo proszę, radny Marcin Etienne.  
 
Kolejny Mówca 
- Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo, chciałbym zwrócić uwagę, że przed chwileczką 
głosowaliśmy nad uchwałą budżetową, która potencjalnie dotyczy 30000 mieszkańców, w tym Nie 
przyszedł Nie przyszedł Nie przyszedł wszystkich osób, którzy będą startowali w najbliższych 
wyborach, więc to absolutnie nie ma sensu zdejmowanie przynajmniej pierwszego projektu uchwały. 
Pierwszy projekt uchwały dotyczy oznakowania pojazdów, tak by mieszkańcy wiedzieli, który pojazd 
legalnie jeździ po Łomiankach i jest prawidłowo oznakowany i prawidłowo odprowadzane są podatki 
i ma dane kierowca licencji. A drugi projekt uchwały, nad którym będziemy za chwileczkę, będziemy 
procedowali sprawę drugiego projektu uchwały, to jest projekt dotyczący stawek i ten projekt 
uchwały, dlatego chciałem od razu powiedzieć przy wydawaniu opinii, że ten projekt uchwały akurat 
zgodnie z urzędem, zgodnie z urzędnikami i przedsiębiorcami został przesunięty i prośba była i był 
wniosek o przesunięcie go do dalszych prac w komisjach. Także ja bym apelował, prosiłbym, żeby 
przynajmniej ten pierwszy został poddany pod głosowanie, a następny, no tak jak mówię, będę 
wnioskował za chwileczkę o przesunięcie do dalszych prac w komisjach. Dziękuję.  



 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję. Proszę o przygotowanie głosowania. Wniosek formalny. Proszę głosowanie włączyć. 
Wniosek brzmi formalny o przesunięcie projektu uchwały do prac w komisji. Czy tak? Obu uchwał? 
Nie, nie jest przesunięta. Proszę Pana jedno, a za chwilę złoży Pan drugi wniosek. Dobrze. Kto z 
Państwa jest za przyjęciem wniosku o zdjęcie z porządku obrad uchwały pierwszej i skierowanie ich 
do prac w komisji? Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał od głosu? Stwierdzam, że w 
wyniku głosowania 4 głosy za, 14 głosów przeciw, 2 wstrzymujące się, wniosek nie przeszedł. 
Wniosek o przesunięcie do prac w komisji nie przeszedł. Przechodzimy wobec tego do jego 
głosowania. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały? Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymał? Panie Radny, wniosek został skierowany do prac w komisji. Faktycznie, bardzo Państwa 
przepraszam, mieszkańców przepraszam. Bardzo przepraszam. Otwieram listę mówców. Kto z 
Państwa radnych jest za przyjęciem projektu? Dziękuję bardzo. Kto z Państwa chce zabrać głos? 
Agnieszka Zdunek. Wniosek formalny, Panie Radny? To proszę zdjąć. Proszę bardzo. Dziękuję. 
Agnieszka Zdunek.  
 
Kolejny Mówca 
- Pani Aleksandro, ja mam takie pytanie, bo tutaj widzę w tej autopoprawce, którą tak na gorąco 
otworzyłam, zgodnie z sugestiami komisji, jest poprawiony blanket identyfikatora kierowcy i 
ograniczone logo na taksówce do herbu Łomianek. Natomiast jeśli dobrze widzę, wzór oznaczenia z 
informacją o opłatach za przejazd nadal zawiera to stare logo, którego Państwo nie usunęli. Czy nie 
powinno ono też być ujednolicone i usunięte?  
 
Kolejny Mówca 
- To znaczy uwagi na komisji były zgłaszane do emblematu bocznego, który będzie widoczny na 
taksówce. Do tej informacji, która będzie umieszczona w środku taksówki uwag nie było, ale 
rozumiem, że w konsekwencji tego, że będziemy mieć pracę nad kolejnym projektem uchwały, która 
być może wprowadzi kolejne taryfy, to i tak ten załącznik będzie wymagał zmiany. Natomiast póki tej 
kolejnej uchwały Państwo nie podejmą, ten załącznik drugi nie będzie przekazywany 
przedsiębiorcom do oznaczania. Najważniejsze tak naprawdę jest dla nas wprowadzenie 
identyfikatorów dla kierowców w pierwszej kolejności i oznaczeń samochodów.  
 
Kolejny Mówca 
- Myślałam, że jak już komisja mówiła, że nie chce tego loga.  
 
Kolejny Mówca 
- Też nie będziemy się nim posługiwać, tak. Więc to tylko tak, żeby ujednolicić już oznakowanie. Więc 
to chyba wypadałoby zmienić się też przy okazji. Ale nie wiem jak to zrobić w tej chwili.  
 
Kolejny Mówca 
- Czy jeszcze ktoś z Państwa radnych chce zabrać głos w tym punkcie? Proszę Państwa, nie widzę. 
Przechodzimy do głosowania. Kto z Państwa jest za przyjęciem projektu uchwały? Kto jest za? Kto 
jest przeciw? Kto się wstrzymał od głosu? Stwierdzam, że w wyniku głosowania 15 głosów za, 0 
przeciw, 5 wstrzymujących się, rada podjęła uchwałę w sprawie wprowadzenia na terenie Gminy 
Łomianki dodatkowych oznaczeń taksówek osobowych. Zamykam punkt 8 porządku obrad i 
przechodzimy do punktu 9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia cen maksymalnych 
oraz określenia taryf obowiązujących przy przewozie osób taksówkami na terenie Gminy Łomianki. 
Pani Kierownik, poprosiłabym Panią o zreferowanie projektu uchwały, ale Pan radny Marcin Etienne 
chce wnieść wniosek formalny.  
 
Kolejny Mówca 



- Proszę. Proponowany projekt dotyczy ustalenia cen maksymalnych oraz określenia taryf, które 
miałyby obowiązywać na terenie Gminy Łomianki. Propozycja, która znalazła się w projekcie, została 
wskazana w oparciu o obowiązujące przepisy zarówno w mieście stołecznym Warszawa, jak i w 
obwarzanku. ale też w projektach uchwał w innych miastach. I tak, wprowadzone w projekcie zostały 
dwie taryfy, opłata początkowa plus opłata za godzinę postoju. Stawki są identyczne do stawek, 
które obowiązują w pierwszej strefie miasta społecznego Warszawy, jak i miejscowości w najbliższej 
okolicy, na przykład miasto Piastów. I te dane z projektu miałyby się znaleźć w oznaczeniu 
wewnętrznym samochodu, o którym mówiliśmy przed chwilą.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję. Radny Marcin Etienne.  
 
-  
Kolejny Mówca 
- Szanowna Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo, kwestie dotyczyły może mniej stawek, ale 
bardziej tych taryf, czyli tych stref, które by obowiązywały, ponieważ była dyskusja tutaj z 
przedstawicielami, z przewoźnikami, że ciężko jest porównywać duże aglomeracje do 
charakterystycznej naszej gminy i charakterystyki w ogóle naszej gminy i właściwie pozostały pewne 
pytania bez odpowiedzi. Tak jak wspomniałem, urząd był bardzo otwarty na dalsze konsultacje z tymi 
osobami zainteresowanymi i dla urzędu najważniejsze było podjęcie tego pierwszego projektu 
uchwały, dlatego też nie zamykając tego tematu, nie chcąc zamknąć tego tematu, Komisja Społeczna 
ustaliła, że będzie taki wniosek o zdjęcie tego projektu uchwały z porządku do dalszych prac w 
komisjach, co w tej chwili czynię. Składam wniosek formalny o zdjęcie tego projektu uchwały do 
dalszych prac w komisjach. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Proszę przygotować głosowanie. Bardzo proszę o zdjęcie słowa zdjęcie projektu uchwały, ponieważ 
kiedy będziemy zdejmować projekt uchwały, to zmieniamy porządek obrad, a jak zmieniamy 
porządek obrad, no to głosujemy bezwzględną większością głosów. Natomiast to jest skierowanie do 
prac komisji, wtedy jest normalne głosowanie, tak? Proszę. Pani z Biura Rady powiedziała, że 
uwzględni to w protokole. Czyli, proszę Państwa, głosujemy o skierowanie projektu uchwały do prac 
w komisji i głosujemy zwykłą większością głosów. Proszę bardzo. Stwierdzam, że w wyniku 
głosowania 19 głosów za, 1 przeciw, 0 wstrzymujących się. Wniosek został przyjęty. Zamykam punkt 
9 porządku obrad. Pani Kierownik, bardzo dziękuję. Przechodzimy do 10, rozpatrzenie projektu 
uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Łomianki do porozumienia w ramach projektu pod nazwą 
„Zwiększenie samodzielności seniorów w miejscu ich zamieszkania''. Proszę.  
 
Kolejny Mówca 
- Projekt uchwały dotyczy zgody Państwa na to, aby gmina mogła formalnie przystąpić do realizacji 
projektu wspólnego dotyczącego wsparcia dla osób starszych, które ukończyły 60 rok życia. Państwa 
zgoda jest potrzebna, aby móc podpisać porozumienie z Mazowieckim Centrum Pomocy Społecznej, 
który z ramienia Marszałka Województwa jest realizatorem tego projektu. Łączna liczba gmin, które 
miałyby realizować wspólnie ten projekt to 25, z czego w tym najbliższym otoczeniu miasta 
społecznego Warszawy 11. Projekt miałby być realizowany od 2024 roku do 2027 roku. U nas 
realizatorem byłby to Ośrodek Pomocy Społecznej. No i zapraszam do dyskusji.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję. Ale przed tym poproszę przewodniczącego Komisji Społecznej, Pana Marcina Etienne, o 
przedstawienie opinii Komisji Społecznej.  
 
Kolejny Mówca 



- Szanowna Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo, żadnych wątpliwości nie było u członków 
Komisji Społecznej. Projekt uchwały został jednogłośnie pozytywnie zaopiniowany. Dziękuję bardzo.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję. Otwieram listę mówców. Czy ktoś z Państwa radnych chce zabrać głos w tym punkcie? Nie 
widzę. Wobec braku chętnych do zabrania głosu, zarządzam głosowanie. Kto z Państwa radnych jest 
za przyjęciem projektu uchwały? Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że w 
wyniku głosowania 20 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się, rada podjęła uchwałę w sprawie 
przystąpienia Gminy Łomianki do porozumienia w ramach projektu pod nazwą „Zwiększenie 
samodzielności seniorów w mieście ich zamieszkania''. Dziękuję, Pani Kierownik. Zamykam punkt 10 
porządku obrad. Przechodzimy do punktu 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu z dotychczasowym najemcą, której przedmiotem jest ta 
sama nieruchomość oraz wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy najmu działki ewidencyjnej nr 83/38 z obrębu 004, Dziekanów Leśny. Proszę, Panie 
Naczelniku.  
 
Kolejny Mówca 
- Witam serdecznie. Tak jak Pani przewodnicząca przytoczyła, chodzi o przedłużenie umowy na okres 
kolejnych 3 lat z dotychczasowym najemcą. Jest to grunt położony w okolicy ulicy Krasnoludków. Jest 
on użytkowany przez właściciela sąsiedniej nieruchomości, jest on ogrodzony i zgodnie z wnioskiem 
właściciela, będziemy chcieli podpisać z nim umowę na kolejne trzy lata. W przypadku, kiedy będzie 
ten grunt niezbędny do realizacji celów inwestycyjnych, umowa zostanie wypowiedziana w ciągu 
jednego miesiąca, o czym właściciel jest poinformowany i ma pełną świadomość tego. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję. Poproszę przewodniczącego Komisji Technicznej o przedstawienie projektu uchwały.  
 
Kolejny Mówca 
- Stanowisko Komisji Technicznej zaprezentuje wiceprzewodniczący komisji Tomasz Dąbrowski.  
 
Kolejny Mówca 
- Proszę.  
 
Kolejny Mówca 
- Szanowna Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo, Komisja Techniczna przy obecności trzech 
członków komisji pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję. Kto z Państwa radnych chce zabrać głos? Otwieram dyskusję. Czy ktoś chce zabrać głos? 
Nie widzę. Zarządzam głosowanie. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem projektu uchwały? Kto 
jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał od głosu? Panie Radny, proszę zagłosować. Dziękuję. 
Stwierdzam, że w wyniku głosowania 18 głosów za, 0 przeciw, 2 wstrzymujące się, rada podjęła 
uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu z dotychczasowym najemcą, 
której przedmiotem jest ta sama nieruchomość oraz wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia umowy najmu działki ewidencyjnej nr 83/38 z obrębu 004 Dziekanów 
Leśny. Zamykam punkt 11 porządku obrad. Przechodzimy do punktu 12. Rozpatrzenie projektu 
uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego obszaru Kępy Kiełpińskiej. panie Naczelniku, proszę o 
przedstawienie projektu uchwały.  
 
Kolejny Mówca 



- Niniejszy projekt uchwały dotyczy tekstu jednolitego w związku ze zmianą miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego, który miał miejsce we wrześniu 2023 roku i nosi on charakter 
ujednolicenia tego tekstu, charakter porządkowy w celu polepszenia zapisów planów miejscowych 
przez mieszkańców. Poprawia to bez wątpienia czytelność tych dwóch dokumentów, które będą miał 
jednolity tekst. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję. Bardzo proszę Panią Agnieszkę Gawron-Smater, przewodniczącą Komisji Planowania i 
Zagospodarowania Przestrzennego o przedstawienie opinii komisji.  
 
Kolejny Mówca 
- Szanowna Pani Przewodnicząca, Szanowni Mieszkańcy, Komisja ds. Planowania i Zagospodarowania 
Przestrzennego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję. Otwieram listę mówców. Kto z Państwa radnych chce zabrać głos w tym punkcie? Pan 
radny Michał Naftyński występuje z wnioskiem formalnym.  
 
Kolejny Mówca 
- Składam wniosek formalny o piętnastominutową przerwę.  
 
Kolejny Mówca 
- Szanowni Państwo, bez głosowania zarządzam piętnaście minut przerwy. Każdy z Państwa ma 
chwilę na odpoczynek. Proszę o przyciśnięcie panelu kworum w celu potwierdzenia powrotu po 
przerwie na obrady sesji. Widzę Państwa, jednak to musi być w systemie uwzględnione i 
odnotowane. Państwo Radni, czy ja mogę poprosić o dyscyplinę? Bardzo proszę o włączenie 
kworum. Otwieram listę mówców. Czy ktoś z Państwa radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę. 
Wobec braku chętnych do zabrania głosów, zarządzam głosowanie. Kto z Państwa radnych jest za 
przyjęciem projektu uchwały? Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał od głosu? Państwo 
Radni, przystępujemy do głosowania. Widzę, że nie służy Państwu przerwa. Stwierdzam, że w wyniku 
głosowania 20 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się, rada podjęła uchwałę w sprawie 
ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego obszaru Kępa Kiełpińska. Zamykam punkt 12 porządku obrad sesji. Przechodzimy do 
punktu 13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego Szpitalna - Wiejska. Panie Naczelniku, proszę o 
przedstawienie projektu uchwały.  
 
Kolejny Mówca 
- Obszar wskazany do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, nazwany 
Szpitalna - Wiejska, ma powierzchnię około 3,13 hektara i rozciąga się wzdłuż fragmentu ulic 
Szpitalnej i Wiejskiej, od okolic budynku Ośrodka Pomocy Społecznej do rejonu budynku Centrum 
Kultury w Łomiankach, obejmując teren otaczający siedzibę gminy. Zgodnie z obowiązującym 
studium uwarunkowań i kierunkom zagospodarowania przestrzennego, obszar objęty znajduje się w 
strefie na siódmej, czyli centralnej wielofunkcyjnej. Aktualnie na tym obszarze obowiązuje miejscowy 
plan zagospodarowania przestrzennego Łomianki Śródmieście. Szczegółowo obszar został omówiony 
i treść uchwały na Komisji Planowania w ostatni wtorek.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję. Poproszę przewodniczącą komisji, Panią Agnieszkę Gawron-Smater, o przedstawienie 
opinii komisji.  



 
Kolejny Mówca 
- Pani Przewodnicząca, Szanowni Mieszkańcy, Komisja ds. Planowania i Zagospodarowania 
Przestrzennego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
Kolejny Mówca 
- Bardzo dziękuję. Otwieram listę mówców i widzę pierwszych. Proszę, Pan Piotr Bartoszewski, 
następnie Michał Naftyński.  
 
Kolejny Mówca 
- Szanowni Państwo, zawsze zmiany w planach miejscowych wywołują jakieś kontrowersje. Tutaj są 
małe obszary, które są zmieniane. Ja czytałem uzasadnienie uchwały. Natomiast nie wiem, może Pan 
naczelnik mi odpowie, co powoduje, że teraz na miesiąc przed końcem kadencji, te plany są ruszane i 
coś w nich jest majstrowane? Bo większość tych uchwał, większość tych terenów są objęte planami 
miejscowymi. Co się musi stać, co się musi zadziać, że my tam coś musimy teraz robić? Zostawmy te 
wszystkie sprawy kolejnemu burmistrzowi.  
 
Kolejny Mówca 
- Znaczy tutaj powiem Panu, że jak najbardziej można powiedzieć, że jesteśmy tego samego zdania, 
bo uchwała jest uchwałą inicjującą, czyli rozpoczynającą całą procedurę i tak naprawdę Państwo jako 
radni tej kadencji, na pewno nie będą mogli obradować na temat tego miejscowego planu. Skąd 
pomysł na to, żeby zainicjować te prace? Dyskutowaliśmy przez ostatnie dwa lata na temat siedziby 
nowego urzędu. Były podejmowane próby realizacji tego w formie partnerstwa publiczno-
prywatnego. Były organizowane dla mieszkańców, dla radnych również warsztaty w tym zakresie i 
pojawiło się dużo pytań i dużo wątpliwości, czy urząd mógłby istnieć w tym miejscu i czy te obecnie 
obowiązujące plany są zgodne z oczekiwaniami radnych, którzy brali udział w tych w warsztatach i 
tutaj wystąpiło jakby szereg nieścisłości, więc dajemy możliwość spojrzenia jeszcze raz na ten teren, 
który w większości jest terenem gminnym, abyśmy mogli zastanowić się jaki on by mógł mieć 
charakter, aby ewentualnie połączyć te dwa tereny, które są w bardzo bliskim sąsiedztwie i 
zastanowić się nad przyszłością tego terenu i ewentualnymi możliwymi inwestycjami w tym zakresie, 
chociażby w kwestii albo zbliżenia zabudowy do ulicy Warszawskiej, albo połączenia, być może 
jakimś deptakiem terenu Centrum Kultury. Ja tylko podkreślam, że my rozpoczynamy tą procedurę, 
tą uchwałą, jest to uchwała inicjująca, czyli która mówi czas, start i będziemy nad tym wspólnie, 
oczywiście wspólnie z Państwem, wspólnie z burmistrzem, wspólnie z mieszkańcami się zastanawiać 
nad przyszłością i przyszłym wyglądem tych terenów.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Radny Michał Naftyński.  
 
Kolejny Mówca 
- Ja chciałem się zapytać o tą działkę, która jest umieszczona tam, jak gdyby w tej uchwale inicjującej, 
która znajduje się przy Centrum Kultury. Ja chciałem, jak gdyby przypomnieć historycznie, że 
zarówno działka, na której znajduje się Centrum Kultury, jak i działka, na której swego czasu 
znajdowało się Kółko Rolnicze, o które był prowadzony spór, to są tereny, to jest ziemia, która 
została przez mieszkańców Łomianek oddana Ochotniczej Straży Pożarnej w Łomiankach w 
użytkowanie i ta ziemia została w wyniku przekształceń po 1989 roku przejęta przez gminę. 
Natomiast moralne prawo do tej ziemi, ponieważ ziemia została przekazana przez mieszkańców 
Łomianek straży ma straż pożarna i chcę tylko przypomnieć, że budynek, który znajduje się na ulicy 
Wiejskiej, sala widowiskowa, to jest sala widowiskowa, której fundamenty budowali strażacy OSP 
Łomianki i była to część wtedy jeszcze remizy. Więc jak gdyby trzeba mieć świadomość tego, że 
budując te plany, tam doczytałem, że jest tam jakaś informacja o tym, że tam jakieś usługowe, lokale 



na tym terenie, więc warto byłoby też jak gdyby sięgnąć nie tylko do tego, co jest w dokumentach 
formalnie zapisane prawnie, bo wiemy, że prawnie gmina jest jakby właścicielem tego terenu, ale 
jest też coś takiego jak przyzwoitość i pewne prawa moralne i trzeba mieć świadomość, że w tym 
miejscu powinna powstać tak naprawdę nowoczesna strażnica, nowoczesna remiza OSP Łomianki i 
rozwija się bardzo prężnie. To jest wzorcowa jednostka straży pożarnej ochotnicza w Polsce i warto 
pomyśleć o tym, żeby tak jak ona wkład ma też w dydaktyczny, tam postawić coś, co będzie łączyło 
funkcje edukacyjne, może jakąś strażnicę ze świetlicą młodzieżową, żeby to było jakby z takim 
zamysłem i z takim kierunkiem, jaki mieli ci, którzy tą ziemię oddawali w użytkowanie straży 
pożarnej. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- To ja odnosząc się jakby do Pana stwierdzenia i pytania, bym chciał tylko wyjaśnić, że to nie stanowi 
jakby własności Gminy Łomianki, tylko stanowi. Teren przeznaczony jest pod usługi, bo tak samo 
budynki użyteczności publicznej są klasyfikowane jako usługi publiczne i właśnie przystąpienie do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego być może umożliwi 
wypracowanie, ten nowy plan, który zostanie uchwalony, miejmy nadzieję, umożliwi wypracowanie 
jakiegoś kompromisu między oczekiwaniami wszystkich. Bo mamy pełną świadomość tego, że są 
oczekiwania zarówno mieszkańców, mam nadzieję również, że radnych i burmistrza w zakresie 
pobudowania nowego budynku urzędu, który mógłby obsłużyć w jednym miejscu wszystkich naszych 
mieszkańców, jak również w zakresie szkolnym, przedszkolnym bądź obsługi właśnie Centrum 
Kultury, bądź Ochotniczej Straży Pożarnej. Dlatego jest to włączone jakby w jeden obszar, abyśmy 
mogli się nad nim wspólnie zastanowić. Więc to otwiera nam drogę być może do tego, aby 
oczekiwania związane z terenami gminnymi, których nie mamy zbyt dużo niestety, można było 
właśnie zrealizować na tym obszarze. Dziękuję. Widzę wniosek formalny, który ma pierwszeństwo. 
Proszę, radny Piotr Bartoszewski.  
 
Kolejny Mówca 
- No mnie te wyjaśnienia nie przekonały całkowicie. Nie dostałem odpowiedzi na pytanie, dlaczego 
teraz, a odpowiedź powinna być prosta, bo coś trzeba, bo jakieś terminy gonią, nie wiem. Natomiast 
odpowiedź jest lakoniczna i znowu teraz coś majstrujemy, co znowu kolejny burmistrz będzie musiał 
się z tym mierzyć. Podobnie jak z obligacjami, podobnie jak z wieloma sprawami, już o których tu 
wypominałem wielokrotnie, Pani burmistrz, coś się robi po to, żeby po prostu następcom zmienić 
koncepcję. Więc ja składam wniosek formalny i będę składał go przy każdej kolejnej tutaj tej uchwale 
dotyczących planów miejscowych o przeniesienie tego do prac w komisji i wstrzymanie się z tym na 
miesiąc.  
 
Kolejny Mówca 
- Znaczy w każdej chwili uchwałę można (...)  
 
Kolejny Mówca 
- Oczywiście, że można, tylko sam Pan wie, że wszystko się zaczyna od uchwał intencyjnych i później 
sobie to powoli się wszystko dzieje. Przyjdzie nowa rada, będą ludzie, którzy znowu nie będą 
zorientowani na początku i znów będzie można pewne rzeczy robić, których się robić nie powinno. 
Nie wiemy kto będzie burmistrzem, nie daj Boże żeby to była Pani Żebrowska-Piotrak, natomiast nie 
wiemy jak będzie. Dlatego zostawmy nowe tematy nowym następcą.  
 
Kolejny Mówca 
- Proszę do rzeczy.  
 
Kolejny Mówca 
- No to wniosek był do rzeczy, no to jest wniosek formalny.  



 
Kolejny Mówca 
- Proszę do głosowania przystępujemy.  
 
Kolejny Mówca 
- To ja tylko powiem, że to jest kwestia dwóch lat.  
 
Kolejny Mówca 
- Nie robimy tutaj wiecu wyborczego, proszę Państwa. Poza tą salą i na własny koszt. Pani Burmistrz, 
już zarządziłam głosowanie. Dobrze Pani wie, że już po zajęciu głosowania nie można już zabierać 
głosu. Trudno, jeżeli taka będzie wola radnych, no to nie mamy na to wpływu. Bardzo proszę, 
głosujemy. Proszę o przeczytanie treści wniosku. Pani Justyno, proszę o przeczytanie treści wniosku.  
 
Kolejny Mówca 
- W sprawie wniosku formalnego o przesunięcie projektu uchwały do pracy w komisji. Wniosek 
złożony przez radnego Piotra Bartoszewskiego.  
 
Kolejny Mówca 
- Głosujemy. Radny Mateusz. Stwierdzam, że w wyniku głosowania 4 głosy za, 16 przeciw, wniosek 
nie został przyjęty. Proszę, radny Jerzy Serzysko.  
 
Kolejny Mówca 
- Właściwie mnie zmobilizowała próba zdjęcia tej uchwały z wokandy. Chciałem zauważyć, że mamy, 
Pan naczelnik zresztą już o tym mówił, że mamy bardzo mało terenów gminnych i należałoby tak to 
zrobić, żeby można było wybudować chociażby te obiekty różnego rodzaju gminne i wyższe i nawet z 
koncepcją, żeby parkingi były podziemne pod urzędem czy pod przedszkolem. Także im wcześniej 
zaczniemy nad tym pracować, tym lepiej, moim zdaniem. Przynajmniej trzy kondygnacje powinien 
mieć urząd na tych małych działeczkach i wtedy można by to wszystko pomieścić. To samo dotyczy 
przedszkola, które mogłoby być na przykład na parterze przedszkole, a na innych kondygnacjach inne 
miejsca użytku publicznego. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Pani burmistrz Małgorzata Żebrowska-Piotrak.  
 
Kolejny Mówca 
- Szanowni Państwo, ja bym chciała przypomnieć, że te prace i rozmowy trwały na komisjach 
planowania przestrzennego, że nazwę tę komisję w skrócie i bardzo by mi zależało, żeby Państwo 
uszanowali pracę urzędników miejskich, którzy zostaną niezależnie od tego, kto zostanie 
burmistrzem i radnym w tej samej konfiguracji, bo pracują pracownicy merytorycznie i pracują 
niezależnie od tego, czy są wybory, czy wyborów nie ma. Dwa lata pracy nad każdym planem 
miejscowym to naprawdę jest bardzo dużo i odciąganie czegokolwiek tylko dlatego, że ktoś 
postanowił, że wybory nie będą w październiku czy listopadzie, ale na wiosnę, jest naprawdę takim 
działaniem niedobrym dla gminy. I nie wynika to z tego, czy coś się przepycha, czy nie przepycha, 
tylko po prostu takie są procedury i chciałabym, żebyście Państwo jednak wzięli pod uwagę to, że to 
jest ciągłość pracy urzędniczej, niezależnie od tego, kto tutaj będzie. Gmina potrzebuje 
odpowiednich działań i każdy z Państwa mógł brać udział w komisjach i dopytywać o różne rzeczy. 
Myślę, że jest to kwestia współpracy również między radnymi i wyjaśnienia sobie spraw między sobą. 
W każdym razie ja bardzo proszę Państwa radnych i tutaj jak mieszkańcy widzą to, obserwują, żeby 
naprawdę móc pozwolić urzędnikom pracować najlepiej jak można na rzecz mieszkańców gminy i 
tych terenów, które będą należały do gminy. Dziękuję.  



 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję. Czy jeszcze ktoś z Państwa radnych chce zabrać głos? Nie widzę. Przechodzimy do 
głosowania. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem projektu uchwały? Kto jest za? Kto jest 
przeciw? Kto się wstrzymał od głosu? Stwierdzam, że w wyniku głosowania 17 głosów za, 2 przeciw, 
1 głos wstrzymujący się, rada podjęła uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Szpitalna - Wiejska. Zamykam punkt 13 w 
porządku obrad. Przechodzimy do punktu 14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Brzegowa - 
Szkoła. Proszę, Panie Naczelniku, o kontynuowanie.  
 
Kolejny Mówca 
- Otóż ten projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego obejmuje trzy działki: 223/25, 223/36 oraz 224/2 położone w 
obrębie Łomianki Dolne. Obejmują powierzchnię 3,7 hektara i dotyczy terenu, który w części 
przeznaczony jest pod usługi, gdzie jest projektowana szkoła oraz w części przeznaczona w chwili 
obecnej pod zabudowę mieszkaniową. Uchwalenie miejscowego Nie tylko z Nie tylko z Nie tylko z 
planu w przyszłości, mówimy tu o perspektywie półtora do dwóch lat, umożliwi zbilansowanie 
całości tego terenu i umożliwi wprowadzenie dodatkowej zabudowy na tym terenie. Dodam tylko, że 
w chwili obecnej finalizujemy zakup dwóch działek właśnie sąsiadujących, w związku z tym 
podejmujemy taką uchwałę. Są to działki o numerach 223/36 oraz 223/25. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Przewodnicząca Komisji Planowania i Zagospodarowania Przestrzennego, proszę o opinię komisji.  
 
Kolejny Mówca 
- Szanowna Pani Przewodnicząca, Drodzy Mieszkańcy, Komisja ds. Planowania i Zagospodarowania 
Przestrzennego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
Kolejny Mówca 
- Bardzo dziękuję. Otwieram listę mówców. Wniosek formalny Piotra Bartoszewskiego. Proszę.  
 
Kolejny Mówca 
- Tak jak wspomniałem, jestem przeciwny temu, żeby na koniec kadencji cokolwiek w tym 
majstrować. Tak więc zgłaszam wniosek formalny o przesunięcie tego do prac w komisji.  
 
Kolejny Mówca 
- Proszę przygotować wniosek. Stwierdzam, że w wyniku głosowania 2 głosów za, 18 przeciw, 0 
wstrzymujących się, wniosek nie został przyjęty. Czy ktoś z Państwa chce zabrać głos? Nie widzę. 
Wobec braku chętnych do zabrania głosu, zarządzam głosowanie. Kto z Państwa jest za przyjęciem 
tej uchwały? Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Panie Radny, proszę zagłosować. 
Stwierdzam, że w wyniku głosowania 19 głosów za, 0 przeciw, 1 głos wstrzymujący się. Rada podjęła 
uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Brzegowa - Szkoła. Zamykam punkt 14 porządku obrad. Przechodzimy do punktu 15. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Wiślana - róg Brzegowej. Panie Naczelniku, bardzo proszę o 
przedstawienie projektu uchwały.  
 
Kolejny Mówca 
- Projekt uchwały dotyczy gruntów w Łomiankach Dolnych i obejmuje działki 716/1, 716/2, 717/2, 
717/3 oraz 1551, 1552, 1553, 1555 oraz 1556. Łączna powierzchnia tych gruntów to jest 0,67 hektara 



i zlokalizowane są w bezpośrednim sąsiedztwie ulicy Wiślanej i Brzegowej. W chwili obecnej 
przeznaczone są one w studium w strefie czwartej doliny łomiankowskiej, przeznaczone są w 
obecnie obowiązującym planie zagospodarowania przestrzennego pod tereny zabudowy 
mieszkaniowej. Tutaj ma to na celu przystąpienie do prac nad tym planem, ma umożliwić realizację 
tutaj na tym terenie zabudowy usługowej z głównym naciskiem na usługi oświaty, aby umożliwić tak 
naprawdę obsługę mieszkańców Łomianek Dolnych w tych samych granicach sołectwa, czyli w 
Łomiankach Dolnych, aby jak najwięcej usług było tam realizowanych. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Przewodniczącą komisji poproszę o opinię komisji.  
 
Kolejny Mówca 
- Szanowna Pani Przewodnicząca, Drodzy Mieszkańcy Komisja ds. Planowania i Zagospodarowania 
Przestrzennego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
Kolejny Mówca 
- Otwieram listę mówców. Kto z Państwa radnych chce zabrać głos? Piotr Bartoszewski wniosek 
formalny.  
 
Kolejny Mówca 
- To co wcześniej proszę o przeniesienie do prac w komisjach tego projektu.  
 
Kolejny Mówca 
- Poproszę o przygotowanie głosowania. Głosujemy. Państwo Radni, proszę głosować. Za każdym 
razem Państwa mobilizuję. Proszę zagłosować. Dziękuję. Stwierdzam, że w wyniku głosowania 3 
głosy za, 15 przeciw, 2 wstrzymujące się. Wniosek nie został przyjęty. Czy ktoś z Państwa chce 
rozmawiać w sprawie uchwały? Dziękujemy mieszkańcom, dziękujemy bardzo za obecność. Radna 
Agnieszka Zdunek.  
 
Kolejny Mówca 
- Panie Naczelniku, w tym projekcie uchwały w przeciwieństwie do dwóch poprzednich zajmujemy 
się o ile pamiętam terenami prywatnymi, tak. I chciałabym żeby to wyraźnie wybrzmiało, że ta 
uchwała jest przygotowywana na wniosek właścicieli tych działek, czyli nie jest to działanie jakby 
samowolne urzędu, że na czymś terenie chce coś urządzać innego, tylko jest to skutek wniosku 
właściciela bądź właścicieli tych działek, który chce tam coś prowadzić, a nie próbujemy go 
uszczęśliwiać na siłę zmianą planów, tak?  
 
Kolejny Mówca 
- No tak, w części jest zgodny jakby z jego wnioskiem w sensie zakresu. My pozwoliliśmy sobie tutaj 
oczywiście rozszerzyć ten zakres o większą ilość działek, też należących do osób prywatnych, ale tutaj 
w takich sytuacjach zawsze przyjmujemy wnioski i uwagi w odpowiednich etapach procedury. I jak 
najbardziej jest to teren prywatny, gdzie jeden z wnioskodawców wpisał wprost, że chce też 
realizować na tym terenie usługi oświaty.  
 
Kolejny Mówca 
- Czyli precyzując, bo to jest troszeczkę inna sytuacja niż ja usłyszałam na komisji, to nie są działki 
jednego właściciela, tylko tych właścicieli jest więcej.  
 
Kolejny Mówca 
- Ja nie wiem jaka jest struktura, to znaczy oni są ze sobą w jakiś tam sposób powiązani, być może to 
jest dwie różne spółki. Być może jest to jeden właściciel.  



 
-  
Kolejny Mówca 
- Czy wszyscy właściciele, jeśli nie jest to jeden, czy wszyscy właściciele tych działek mają 
świadomość tego, że zaczyna się procedowanie planu?  
 
Kolejny Mówca 
- W mojej ocenie tak.  
 
Kolejny Mówca 
- W Pana ocenie, ale są czy nie są poinformowani, że rozpoczęła się procedura?  
 
Kolejny Mówca 
- To trzeba by ich było zapytać.  
 
Kolejny Mówca 
- Ale byli jakoś informowani?  
 
Kolejny Mówca 
- Oni składali wniosek.  
 
Kolejny Mówca 
- Wszyscy właściciele tych terenów?  
 
Kolejny Mówca 
- Nie, nie wszystkich. Tak jakby wszyscy właściciele tych terenów składali wniosek, ale w zakresie nie 
tej powierzchni, która jest wskazana w załączniku, czyli objęta tym przystąpieniem. Jakby nie 
rozumiem (...)  
 
Kolejny Mówca 
- Nie rozumie Pan pytania?  
 
Kolejny Mówca 
- Do czego Pani dąży?  
 
Kolejny Mówca 
- Chodzi o to, czy wszyscy właściciele całego tego terenu mają świadomość tego, że nad ich 
własnością rozpoczyna się procedura zmiany planów zagospodarowania przestrzennego.  
 
Kolejny Mówca 
- Powiem Pani tak, nie zostali poinformowani, bo nie ma takiego obowiązku i nigdy tego nie 
będziemy robić w sposób taki otwarty. W każdym bądź razie mogę Pani powiedzieć, że w chwili 
obecnej właściciele wiedzą, bo już jakby był kontakt z ich strony, tak. Ale żadnego oporu nie było, jak 
najbardziej chcą uczestniczyć w tej procedurze.  
 
Kolejny Mówca 
- Ok, dziękuję. Czyli oporu nie było.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję. Radny Michał Naftyński.  



 
Kolejny Mówca 
- To ja powiem tak, dostałem ostatnio 3 listy z podatkami, nie rozumiem dlaczego do takiego listu, 
skoro gmina wie, że na danym terenie, od którego podatek odprowadza właściciel, będą 
wykonywane jakieś działania związane ze zmianami, dlaczego gmina nie jest w stanie 
poinformować? Dobra zasada, nic o mnie, beze mnie powinno obowiązywać, a wszelkie działania 
polegające na tym, że może ktoś nie zauważy i zmieni mu się plan zagospodarowania 
przestrzennego, a przypomnę, że mieliśmy takie sytuacje podczas tej kadencji, kiedy ludzie 
przychodzili tutaj i awanturowali się, że gmina robi jakieś czary mary nad ich własnością, to nie jest 
dobra praktyka. I proszę się nie zarzekać, Panie Naczelniku, że tego nigdy nie będzie, bo Pana też 
można odwołać i na Pana miejsce może wejść ktoś, kto to będzie robił.  
 
Kolejny Mówca 
- Panie Radny, bardzo proszę, to nie było właściwe. Czy jeszcze ktoś z Państwa radnych chce zabrać 
głos? Panie Naczelniku. Wniosek formalny radnego Piotra Bartoszewskiego.  
 
Kolejny Mówca 
- Tak jak i wcześniej, tutaj składam wniosek o przesunięcie tej uchwały do prac w komisji.  
 
Kolejny Mówca 
- Proszę o przygotowanie wniosku. Panie Bartoszewski Piotrze, ten wniosek był już głosowany. I teraz 
jesteśmy w dyskusji. Czy jeszcze ktoś z Państwa radnych chce zabrać głos? Nie widzę. Wobec tego 
przechodzimy do głosowania. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały? Kto jest za? Kto jest przeciw? 
Kto się wstrzymał od głosu? Stwierdzam, że w wyniku głosowania 17 głosów za, 0 przeciw, 3 
wstrzymujące się. Rada podjęła uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego Wiślana - róg Brzegowej. Zamykam punkt 15 porządku 
obrad i przechodzimy do punktu 16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Jaśminowa. Panie Naczelniku, 
proszę o przedstawienie projektu uchwały.  
 
Kolejny Mówca 
- Otóż, Drodzy Państwo, planem obejmuje się obszar działek położonych w obrębie geodezyjnym 
4.0004 o numerach ewidencyjnych 172, 173 i część działki nr 174 w zakresie, w jakim ta działka 
przeznaczona jest pod drogi publiczne, oznaczone symbolem 8KDD, w miejscowym planie 
zagospodarowania przestrzennego z 2010 roku. Obszar wskazany do sporządzenia to jest około 2400 
metrów i położony jest między ulicą Warszawską a ulicą Jaśminową i obejmuje część pasa 
drogowego ulicy Jaśminowej. W stu procentach własność jest uregulowana na rzecz Gminy Łomianki. 
Znajduje się w strefie siódmej w studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego Miasta i Gminy Łomianki. I tylko chcemy dodać, że na obszarze objętym planem, 
znajduje się niezagospodarowana nieruchomość oraz fragment urządzonego pasa drogowego. 
Szczegółowo zakres oraz granice zostały omówione na ostatniej Komisji Planowania i 
Zagospodarowania Przestrzennego.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Proszę Panią Agnieszkę Gawron-Smater, przewodniczącą Komisji Planowania i 
Zagospodarowania Przestrzennego o przedstawienie opinii komisji.  
 
Kolejny Mówca 
- Szanowna Pani Przewodnicząca, Szanowni Mieszkańcy, Komisja ds. Planowania i Zagospodarowania 
Przestrzennego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  



 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Proszę, wniosek formalny Piotr Bartoszewski.  
 
Kolejny Mówca 
- Ja podaję ten wniosek, bo dotyczy Jaśminowej i właśnie teraz go składam o przesunięcie do pracy w 
komisji.  
 
Kolejny Mówca 
- Proszę przygotować wniosek o przesunięcie do prac w komisji. Głosujemy, Szanowni Państwo. 
Panie Radny, proszę zagłosować. Stwierdzam, że w wyniku głosowania 1 głos za, 14 przeciw, 5 
wstrzymujących się. Wniosek nie zostanie przekazany do prac w komisji. Kto z Państwa chciałby 
zabrać głos w tym punkcie? Radna Agnieszka Zdunek, proszę.  
 
Kolejny Mówca 
- Panie Naczelniku, pojawiły się kontrowersje, czy cały ten teren jest własnością gminy i czy to jest 
ten teren, na którym ma być wybudowana siedziba OPS-u gminnej komisji?  
 
Kolejny Mówca 
- Dwa razy tak.  
 
Kolejny Mówca 
- Czyli cały jest gminny, łącznie z tą taką drogą, która tam jest szersza w jednym miejscu?  
 
Kolejny Mówca 
- Jeszcze ktoś chce zabrać głos, Szanowni Państwo? Nie widzę. Wobec tego przechodzimy do 
głosowania. Kto z Państwa jest za przyjęciem projektu uchwały? Kto jest za? Kto się wstrzymał od 
głosu? Stwierdzam, że w wyniku głosowania 19 głosów za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący się. Rada 
podjęła uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Jaśminowa. Zamykam punkt 16 porządku obrad. Przechodzimy do punktu 17. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu Okręgowego w Warszawie. 
Proszę Państwa, Prezes Sądu Okręgowego w Warszawie zwrócił się z prośbą o dokonanie wyboru 
uzupełniających ławników do Sądu Okręgowego w Warszawie w liczbie dwóch osób. Zgłosiły się dwie 
osoby i jest to Pani Elżbieta Klepacka i Pani Krystyna Kopko. Uchwałą Rady Miejskiej z 2023 roku 
został powołany zespół opiniujący zgłaszających kandydatów do ławników. Zadaniem zespołu było 
przygotowanie przed przystąpieniem do wyborów ławników do Sądu Powszechnego opinii o 
zgłoszonych kandydatach, w szczególności w zakresie spełnienia przez nich wymogów określonych w 
ustawie prawo o ustroju sądów powszechnych. Proszę przewodniczącą zespołu, Panią Agnieszkę 
Gawron-Smater o przedstawienie opinii.  
 
Kolejny Mówca 
- Zespół pozytywnie zaopiniował obie propozycje. I równocześnie chciałabym podziękować 
zespołowi za współpracę.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Głosowanie, proszę Państwa, jest tajne. Odbywa się przy pomocą kart do 
głosowania. Proponuję na członków Komisji Skrutacyjnej radnego Tomasza Dąbrowskiego, radnego 
Macieja Wroniewskiego oraz radnego Grzegorza Lenarta. Czy wyrażacie Państwo zgodę na udział?  
 
Kolejny Mówca 
- Wyrażam, Pani Przewodnicząca.  



 
Kolejny Mówca 
- To poproszę następną osobę, czy wyraża zgodę.  
 
Kolejny Mówca 
- Ja również wyrażam.  
 
Kolejny Mówca 
- I jeszcze jedna osoba. A Pan Wroniewski, tak? Dobrze, dziękuję. Bardzo dziękuję Panom. 
Przystąpimy do głosowania w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej. A czy jeszcze właśnie ktoś by 
chciał się jeszcze zgłosić do pracy w komisji? Do dyskusji, to czyli nie. No to dobrze. Przystępujemy do 
głosowania. Chce Pan dyskutować? Najpierw się ukonstytuuje komisja.  
 
Kolejny Mówca 
- Pani Przewodnicząca, przed zarządzeniem głosowania zgłosiłam się do głosu.  
 
Kolejny Mówca 
- W sprawie?  
 
Kolejny Mówca 
- W sprawie kandydatów na ławników. Chciałabym uzyskać informację prostą, chociaż jakiś zarys, nie 
wiem, kim te osoby są. Czy komisja opiniująca mogłaby te osoby przedstawić, nie wiem, no dwa 
słowa, trzy słowa o tych osobach? Czy te osoby może są obecne i chciałyby się przedstawić? No 
mamy nad kimś głosować, więc chciałabym wiedzieć przynajmniej poza imieniem i nazwiskiem 
cokolwiek o tych osobach.  
 
Kolejny Mówca 
- Nie widzę, żeby były tutaj kandydatki. Czy są na sali Panie, które pretendują do funkcji ławnika? 
Więc nie będą się przedstawiać, bo ich nie ma. Nie, komisja nie ma takiego obowiązku, ona po prostu 
weryfikuje i opiniuje, wyraża opinię pozytywną lub negatywną. Wyraziła Pani przewodnicząca komisji 
pozytywną i to już wystarczy. To jest ochrona danych osobowych, to są informacje, o których nie 
musimy wiedzieć. Wiemy, że komisja zweryfikowała i uznała, że ci kandydaci mogą kandydować, a 
rada zdecyduje w głosowaniu przyjąć czy nie. Głosujemy.  
 
Kolejny Mówca 
- Niemniej mam pytanie, czy zostały kandydatki zawiadomione? Żeby to poważnie wyglądało, 
żebyśmy wiedzieli.  
 
Kolejny Mówca 
- Proszę Pana, jeżeli kandydatki zgłosiły kandydaturę (...) Panie Radny, nie udzieliłam Panu głosu. Nie 
udzieliłam Panu głosu. No więc muszę Pana przywołać do porządku. Bardzo proszę o zachowanie. 
Przystępujemy do głosowania w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej. Radny Tomasz Dąbrowski, 
radny Maciej Wroniewski, radny Grzegorz Lenart. Proszę przygotować. 20 głosów za, 0 przeciw, 0 
wstrzymujących się. Komisja w składzie: Tomasz Dąbrowski, Maciej Wroniewski, Grzegorz Lenart 
bardzo proszę o ukonstytuowanie się i przekazanie nam informacji. Przedstawić zasady głosowania.  
 
Kolejny Mówca 
- Szanowna Pani Przewodnicząca, Szanowni Radni, odczytam zasady głosowania w wyborach 
uzupełniających ławników do Sądu Okręgowego w Warszawie, Sądu Rejonowego dla Warszawy 
Żoliborza w Warszawie, przeprowadzanych na sesji w dniu 29 lutego 2024 roku. Radni powinni 
dokonać wyboru: a) dwóch ławników do Sądu Okręgowego w Warszawie, zgłosiły się dwie 



kandydatki; b) dwóch ławników do Sądu Rejonowego dla Warszawy Żoliborza w Warszawie, zgłosił 
się jeden kandydat. Punkt 2. Głosowanie jest tajne, odbywa się przy pomocy kart do głosowania. 
Punkt 3. Głosowanie tajne przeprowadza wybrana na sesji z grona radnych Komisja Skrutacyjna. 
Radni głosują na kartach opatrzonych pieczęcią rady oraz datą i podpisem przewodniczącego Komisji 
Skrutacyjnej. Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej ogłasza wynik głosowania tajnego niezwłocznie po 
ich ustaleniu. Wyniki głosowania tajnego odnotowuje się w protokole Komisji Skrutacyjnej i w 
protokole sesji. Protokół Komisji Skrutacyjnej podpisują osoby wchodzące w skład komisji. Wyniki 
wyborów ogłasza przewodniczący Komisji Skrutacyjnej poprzez odczytanie protokołu na sesji. Punkt 
4. W przypadku głosowań personalnych, gdy kandydat jest tylko jeden, na karcie do głosowania obok 
imienia i nazwiska kandydata umieszcza się wyrazy za, przeciw i wstrzymuje się. Przy każdym z tych 
wyrazów umieszcza się kartkę. Radny głosuje poprzez postawienie znaku X w jednej z kratek. Gdy 
kandydatów jest więcej niż jeden na karcie do głosowania, obok wpisanych w porządku 
alfabetycznym nazwisk i imion kandydatów umieszcza się kratki po jednej kratce obok nazwiska 
każdego z kandydatów. Radny głosuje poprzez postawienie znaku X w kratce przy nazwiskach 
kandydatów, których wybiera. Punkt 5. Głosowanie odbywa się na sesji poprzez wyczytywanie przez 
członka Komisji Skrutacyjnej nazwisk radnych, którzy w obecności Komisji Skrutacyjnej wrzucają do 
urny karty do głosowania. Punkt 6. Wybór ławników następuje zwykłą większością głosów przy 
obecności co najmniej połowy ustawowego składu rady. Punkt 7. Wszelkie znaki wykreślenia, 
przekreślenia, w tym również i znak X postawiony przez radnego poza przeznaczoną na to rubryką, 
traktuje się jako dopiski, które nie wpływają na ważność głosu. Natomiast wszelkie znaki graficzne 
naniesione w obrębie rubryki w szczególności (...)  
 
Kolejny Mówca 
- Państwo Radni, ale bardzo przeszkadzacie. Proszę usiąść. Pani Radna, proszę usiąść.  
 
Kolejny Mówca 
- W szczególności zamazanie powoduje nieważność głosu. Punkt 8. Karty wyjęte z urny nieopatrzone 
pieczęcią Rady Miejskiej w Łomiankach są kartami nieważnymi. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Panie Mecenasie.  
 
Kolejny Mówca 
- Jeden tylko komentarz, Szanowni Państwo, uzupełniający do tej całej procedury głosowania, 
ponieważ w tej chwili procedujemy po raz pierwszy na gruncie nowego statutu, jak zauważycie 
Państwo za chwilkę macie tylko i wyłącznie przy nazwisku jedną rubrykę. Oddanie znaku X, proszę 
nie plusa, żebyśmy nie dyskutowali zaraz, czy plus to jest X kopnięty, czy cały, bo wiem, że też takie 
głosy się oddawały i chyba nawet wiem, który radny takie ostatnie głosy oddał w postaci znaku plus. 
Prosiłbym, żeby ten znak X został wskazany w tej rubryce. Brak jakiegokolwiek oznaczenia w tejże 
rubryce będzie oznaczało, że taki głos został oddany jako głos negatywny, czyli przeciwko danemu 
kandydatowi. Przypominam, mamy dwóch kandydatów, dwa miejsca, no i potencjalnie, jeżeli 
Państwo chcecie tych kandydatów wybrać, po jednym X-ie w każdej z dwóch rubryk.  
 
Kolejny Mówca 
- To ma być X czy dwie przecinające się linie?  
 
-  
Kolejny Mówca 
- Chyba dobrze trafiłem z tym plusem, bo tak patrząc na Pana radnego, to spodziewałem się, że to 
właśnie Pan mi tego plusa ostatnio.  



 
Kolejny Mówca 
- No i jeszcze przecinek.  
 
Kolejny Mówca 
- Jeszcze przecinek?  
 
Kolejny Mówca 
- Też.  
 
Kolejny Mówca 
- A to nie, przecinka nie widziałem. Znaczy w statucie jest oznaczenie X, o tak. Także bardzo bym 
prosił Pana radnego, żeby zgodnie z treścią znanego statutu.  
 
Kolejny Mówca 
- Szanowni Radni, członek Komisji Skrutacyjnej rozpoczyna właśnie wydawanie kart do głosowania. 
Radny Grzegorz Lenart, członek Komisji Skrutacyjnej przechodzi z urną pokazując, że nic nie znajduje 
się w środku. Jeżeli ktoś chce jeszcze zobaczyć urnę. Będę odczytywał nazwisko i proszę o wrzucanie 
w takiej kolejności głosów do urny. Radna Maria Pszczółkowska. Radny Tomasz Henryk Dąbrowski. 
Radny Cezary Astrau. Radny Piotr Bartoszewski. Radna Maria Zalewska. Radny Michał Naftyński. 
Radny Adam Salwowski. Radny Grzegorz Bryk. Radna Joanna Zabłocka-Łudzeń. Radna Agnieszka 
Zdunek. Radny Jerzy Serzysko. Radna Magdalena Cłapińska. Radny Marcin Etienne. Radny Mateusz 
Krogulec. Radna Agnieszka Gawron-Smater. Radna Mariola Niecikowska. Radny Maciej Wroniewski. 
Radna Maria Pszczółkowska. Radny Krzysztof Wawer. Radny Tomasz Dąbrowski. Radny Grzegorz 
Lenart. Dziękuję za udział w głosowaniu. Podliczymy głosy. Szanowni Państwo, protokół z ustalenia 
wyników głosowania w wyborach uzupełniających ławników do sądów powszechnych sporządzony 
na sesji w dniu 29 lutego 2024 roku. Komisja Skrutacyjna w składzie: przewodniczący Komisji 
Skrutacyjnej radny Tomasz Dąbrowski, członek Komisji Skrutacyjnej radny Grzegorz Lenart, członek 
Komisji Skrutacyjnej radny Maciej Wroniewski. Po wyjęciu kart z urny i przeliczeniu stwierdza co 
następuje. Liczba radnych Rady Miejskiej w Łomiankach obecnych na sesji uprawnionych do 
głosowania 20. Na ławniku do Sądu Okręgowego w Warszawie zgłoszono kandydatury: Elżbieta 
Klepacka, Krystyna Kopko. Liczba radnych, którym wydano karty do głosowania 20. Liczba kart 
wyjętych z urny 20. Ilość kart wyjętych z urny nie różni się od liczby osób, którym wydano karty do 
głosowania. Liczba kart nieważnych 0. Liczba głosów nieważnych 0. Liczba głosów ważnych 20. Liczba 
głosów oddanych na kandydata Elżbieta Klepacka: za wyborem kandydata na ławnika 18 głosów, 
przeciw wyborowi kandydata na ławnika 2 głosy, bez dokonania wyboru 0 głosów. Krystyna Kopko: 
za wyborem kandydata na ławnika 16 głosów, przeciw wyborowi kandydata na ławnika 4 głosy, bez 
dokonania wyboru 0 głosów. Wobec powyższego Komisja Skrutacyjna stwierdza, że kandydaci 
Elżbieta Klepacka, Krystyna Kopko zostali wybrani na ławników do Sądu Okręgowego w Warszawie. 
Ponadto komisja stwierdza, że podczas głosowania nie zaszły okoliczności, które mogłyby mieć 
wpływ na ważność głosowania. Na tym protokół zakończono i podpisano, przewodniczący Komisji 
Skrutacyjnej radny Tomasz Dąbrowski, członek Komisji Skrutacyjnej radny Grzegorz Lenart, członek 
Komisji Skrutacyjnej radny Maciej Wroniewski. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Bardzo dziękuję. Odczytam teraz uchwałę. Ona już nie będzie głosowana. Stwierdza się, że w 
głosowaniu tajnym ławnikami do Sądu Okręgowego w Warszawie wybrani zostali: Elżbieta Klepacka, 
Krystyna Kopko. §2 Protokół Komisji Skrutacyjnej stanowi załącznik nr 1 do niniejszej uchwały. §3 
Zobowiązuje się Przewodniczącą Rady Miejskiej w Łomiankach do przesłania list wybranych 
ławników wraz z dokumentami dotyczącymi tych osób do Prezesa Sądu Okręgowego w Warszawie w 
terminie określonym ustawom. §4 Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Zamykam punkt 17 



porządku obrad i przechodzimy do punktu 18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru 
ławników do Sądu Rejonowego dla Warszawy Żoliborza w Warszawie. Tutaj tak samo Prezes Sądu 
Okręgowego w Warszawie zwrócił się z prośbą o dokonanie wyborów uzupełniających ławników do 
Sądu Rejonowego dla Warszawy Żoliborza w Warszawie w liczbie dwóch osób. Zgłosiła się tylko 
jedna osoba, to jest Pan Andrzej Naglak. Proponuję na członków komisji również radnego Tomasza 
Dąbrowskiego, Macieja Wroniewskiego, Grzegorza Lenarda. Jeżeli nie będzie słów sprzeciwu, uznam, 
że radni wyrazili zgodę na taki skład Komisji Skrutacyjnej. Nie widzę głosów sprzeciwu. 
Przystępujemy do głosowania w sprawie powołania komisji. Nie przystępujemy do głosowania w 
sprawie powołania komisji, bo już mamy: Tomasz Dąbrowski, Maciej Broniewski, Grzegorz Lenart. 
Proszę, Komisja Skrutacyjna również. Jeszcze w takim razie poproszę o stanowisko komisji, Panią 
Agnieszkę Gawron-Smater, która w imieniu komisji przedstawi opinię.  
 
Kolejny Mówca 
- Komisja pozytywnie zaopiniowała osobę zgłaszającą się na ławnika.  
 
Kolejny Mówca 
- Nie ma takiej potrzeby. Takiej potrzeby nie ma, jeżeli byłaby taka potrzeba, Panie Radny, to byłoby 
to w regulaminie, w statucie, przepraszam, w uchwale, w ustawie ustrojowej. Bardzo dziękuję za 
komentarz. Proszę, przystępujemy do pracy w takim samym składzie. Szanowna Komisjo, Skrutacyjna 
Komisjo. A będziemy to głosować, jak wyrazili zgodę? No myślałam, Panie Mecenasie, że jeżeli Rada 
nie zgłosiła sprzeciwu, to uznamy, że niestety, że przez aklamację. Tak nie można, Szanowni 
Państwo. Wobec tego poproszę o głosowanie co do składu komisji. Jestem za. 20 głosów za, 0 
przeciw, 0 wstrzymujących się. Komisja w tym samym składzie podejmie pracę sprawnie.  
 
Kolejny Mówca 
- Czy ktoś z Państwa radnych chciałby, aby ponownie odczytać zasady głosowania? Nie widzę, 
dziękuję. Członek Komisji Skrutacyjnej, radny Maciej Wroniewski wydaje karty. Radny Grzegorz 
Lenart prezentuje urnę, która jest pusta. Radna Maria Pszczółkowska. Radny Krzysztof Wawer. Radny 
Tomasz Henryk Dąbrowski. Radny Cezary Astrau. Radny Piotr Bartoszewski. Radna Maria Zalewska. 
Radny Michał Naftyński. Radny Adam Salwowski. Radny Grzegorz Bryk. Radna Joanna Zabłocka-
Łudzeń. Radna Agnieszka Zdunek. Radny Jerzy Serzysko. Radna Magdalena Cłapińska. Radny Marcin 
Etienne. Radny Mateusz Krogulec. Radna Agnieszka Gawron-Smater. Radna Mariola Niecikowska. 
Radny Maciej Wroniewski. Radny Grzegorz Lenart. Radny Tomasz Dąbrowski. Nastąpi teraz 
policzenie głosów. Protokół z ustalenia wyników głosowania w wyborach uzupełniających ławników 
do sądów powszechnych sporządzony na sesji w dniu 29 lutego 2024 roku. Komisja Skrutacyjna w 
składzie: przewodniczący Komisji Skrutacyjnej radny Tomasz Dąbrowski, członek Komisji Skrutacyjnej 
radny Grzegorz Lenart, członek Komisji Skrutacyjnej radny Maciej Wroniewski. Po wyjęciu kart z urny 
i przeliczeniu stwierdza co następuje. Liczba radnych Rady Miejskiej w Łomiankach obecnych na sesji 
uprawnionych do głosowania 20. Na ławników do Sądu Rejonowego dla Warszawy Żoliborza w 
Warszawie zgłoszono kandydaturę Andrzej Naglak. Liczba radnych, którym wydano karty do 
głosowania 20. Liczba kart wyjętych z urny 20. Ilość kart wyjętych z urny nie różni się od liczby osób, 
którym wydano karty do głosowania. Liczba kart nieważnych 0, liczba głosów nieważnych 0, liczba 
głosów ważnych 20. Liczba głosów oddanych na kandydata Andrzej Naglak: za wyborem kandydata 
na ławnika 17 głosów, przeciw wyborowi na ławnika 0 głosów, bez dokonania wyboru 3 głosy. 
Wobec powyższego Komisja Skrutacyjna stwierdza, że kandydat Andrzej Naglak został wybrany na 
ławnika do Sądu Rejonowego dla Warszawy Żoliborza w Warszawie. Ponadto komisja stwierdza, że 
podczas głosowania nie zaszły na żadne okoliczności, które mogłyby mieć wpływ na ważność 
głosowania. Na tym protokół zakończono i podpisano. Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej, radny 
Tomasz Dąbrowski, członek Komisji Skrutacyjnej, radny Grzegorz Lenart, członek Komisji 
Skrutacyjnej, radny Maciej Wroniewski. Dziękuję bardzo.  



 
Kolejny Mówca 
- Bardzo dziękuję Komisji Skrutacyjnej za pracę. Odczytam teraz uchwałę, której nie będziemy 
głosować. §1 Stwierdza się, że w głosowaniu tajnym ławnikiem do Sądu Rejonowego dla Warszawy 
Żoliborza w Warszawie wybrany został Andrzej Naglak. §2 Protokół Komisji Skrutacyjnej stanowi 
załącznik nr 1 do niniejszej uchwały. §3 Zobowiązuje się Przewodniczącą Rady Miejskiej w 
Łomiankach do przesłania list wyborczych ławników wraz z dokumentami dotyczącymi tych osób do 
Prezesa Sądu Rejonowego dla Warszawy Żoliborza w Warszawie w terminie określonym ustawowo. 
§4 Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Zamykam punkt 18 porządku obrad. Przechodzimy do 
punktu 19. Przedstawienie sprawozdania Przewodniczącej Rady i Burmistrza z działalności między 
sesjami. Sprawozdanie przewodniczącej, Szanowni Państwo, za Państwa zgodą zostało przesłane na 
Państwa skrzynki i sprawozdanie Pani burmistrz również zostało przekazane radnym. Zamykam 
wobec tego punkt 19. Przechodzimy do punktu 20. Wolne wnioski i zapytania mieszkańców. 
Szanowni Państwo, i to jest właśnie czas dla Państwa, nie podczas uchwalania uchwał, do których 
mają tylko i wyłącznie przyzwolenie radni, bo zostali wybrani do tego, żeby podejmować akty prawa 
miejscowego. W tym miejscu jest oddaje głos Państwu i zaznaczam, że głos ten będzie bez 
ograniczenia czasowego. Państwa radnych proszę, żebyście nie włączali się w dyskusję, ponieważ jest 
to czas dla mieszkańców. Są zastępcy burmistrza, także jest kolegium burmistrzowskie. Proszę 
bardzo, pierwszy mieszkaniec.  
 
Kolejny Mówca 
- Dobry wieczór Państwu, Paweł Stasiak, Sołtys Sołectwa Kiełpin. Ja mam dwa wnioski do pierwszej 
Pani burmistrz. Dotyczą obydwa tak naprawdę dróg i harmonogramu. Wniosek pierwszy. Po 
spotkaniu w dniu 15 lutego, na którym było około 70, 80 radnych mieszkańców i radnych, 
zdeklarowała się Pani czy zdeklarowali się Państwo, że mniej więcej w przeciągu 7 dni powstanie 
harmonogram i Państwo do końca miesiąca lutego już część dróg spróbują wyrównać. I ja chciałbym 
zapytać, czy udało się jakiekolwiek drogi wyrównać? Bo w Kiełpinie i w Łomiankach Dolnych mniej 
więcej, z tego co się orientuję, to raczej się chyba nic nie udało. I to jest jakby mój pierwszy wniosek. 
A drugi wniosek dotyczy sześciu wniosków, które złożyłem w tym roku, czyli w 2024 i jednego 
wniosku z roku 2023, które dotyczą również równania dróg w Sołectwie Kiełpin. I chciałbym zapytać, 
korzystając z okazji, bo wiem, że Państwo już przygotowali ten harmonogram. Czy moglibyśmy 
określić, rzucić okiem w tym harmonogramie, kiedy równania ulicy Brzegowej, Alei Chopina, 
Jaśminowej, Willowej i Koncertowej będą miały miejsce? Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Tak jak były wcześniej pytania na temat harmonogramu, harmonogram zostanie maksymalnie do 
poniedziałku na stronie internetowej urzędu zamieszczony. W związku z powyższym ja w tej chwili 
nie jestem w stanie powiedzieć kiedy to będzie, ponieważ tak jak uprzednio ten harmonogram z 
przybliżeniem dniowym nie da się ustalić, chociażby ze względu na warunki atmosferyczne. 
Pracownicy wyjechali ze sprzętem, niestety to równanie nie zostało rozpoczęte. Te wcześniejsze 
równanie, profilowanie, na dobrą sprawę część ulicy Brzegowej, Waligóry została wyprofilowana 
chwilę wcześniej, ale ten efekt był dosyć krótki ze względu na duże uwilgocenie gruntu. Wczorajsze 
opady deszczu przesunęły nam rozpoczęcie równania. Patrząc na pogodę, mam nadzieję, że w 
poniedziałek równanie się zacznie, bo dzisiaj jeszcze sprawdzaliśmy, w terenie z wykonawcą nie ma 
możliwości, żeby zaczął równać. I tutaj odnosząc się do pism.  
 
Kolejny Mówca 
- A czy moglibyśmy sprawdzić, Pani Burmistrz, w tym harmonogramie, kiedy zaplanowano, nie kiedy 
się wykonają, tylko kiedy zaplanowano?  
 
Kolejny Mówca 



- Będzie to na pewno miesiąc marzec. Jak tylko warunki atmosferyczne pozwolą będzie, to miesiąc 
marzec.  
 
Kolejny Mówca 
- I jeszcze jedno pytanie. Czy publikacja harmonogramu nastąpi w poniedziałek na stronie BIP, czy na 
jakimś innym?  
 
Kolejny Mówca 
- Na stronie BIP, na stronie urzędu.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję. Czy jeszcze ktoś z mieszkańców chciałby zabrać głos? Szanowni Państwo Mieszkańcy, nie 
widzę. Zamykam punkt 19 porządku obrad. Przechodzimy do punktu 20. Wolne wnioski radnych. 
Szanowni Państwo Radni, oddaję Państwu głos i tutaj proszę o dyskusję. Kto z Państwa radnych chce 
zabrać głos? Po kolei może. Radni mają prawo, jest taki punkt w porządku obrad i to jest właśnie to 
miejsce. Radna Joanna Zabłocka-Łudzeń, radny Marcin Etienne, radny Jerzy Serzysko, radny Piotr 
Bartoszewski, radny Michał Naftyński, radny Tomasz Dąbrowski. Proszę Państwa, nie będzie ad 
vocem. Proszę.  
 
Kolejny Mówca 
- Chciałabym nietypowo, chciałam po prostu troszeczkę takiego akcentu pozytywnego wprowadzić 
na koniec. Chciałam podziękować pracownikom działu remontów, inwestycji za błyskawiczną reakcję 
na moją ostatnią interpelację i wniosek o naprawienie bardzo niebezpiecznej dziury na ulicy Prostej. 
Dziura została dość szybko zabezpieczona. Może nie tak jak sobie można wyobrazić najlepiej, ale 
błyskawicznie została naprawiona w sposób można powiedzieć, że bez zarzutu. To tyle. Dziękuję 
bardzo.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję. Radny Marcin Etienne.  
 
Kolejny Mówca 
- Szanowna Pani Przewodnicząca, ja tylko z gorącą prośbą, żeby sprawa nie omknęła. Na ostatniej 
sesji Rady Miejskiej wspominałem o wniosku, który wyszedł z Komisji Społecznej w sprawie 
sprawozdania ze stowarzyszenia między Wisłą a Kampinosem, które skierowaliśmy za Pani 
pośrednictwem do radnego Naftyńskiego. Prosiłbym o odczytanie tego sprawozdania albo przesłanie 
pisma. Dziękuję ślicznie.  
 
Kolejny Mówca 
- Nie odczytam pisma, ponieważ ustnie Pan radny Naftyński odpowie. Pismo nie wpłynęło do urzędu, 
ja przekazałam oczywiście radnemu i do Pana radnego wiadomości również.  
 
Kolejny Mówca 
- Czy teraz radny Naftyński? A, rozumiem. Dobrze, dziękuję.  



 
Kolejny Mówca 
- Tak, radny Jerzy Serzysko.  
 
Kolejny Mówca 
- Ponieważ jest punkt wolne wnioski radnych, ja chciałem odczytać dzisiaj stwierdzenie Pani 
burmistrz, która apelowała, żeby radni uszanowali pracę urzędników gminnych. Ja bym odwrócił to 
stwierdzenie, żeby urząd uszanował pracę radnych. Do czego zmierzam? Komisja Techniczna bardzo 
dużo czasu poświęciła na opracowanie dokumentacji statutu regulaminu zarówno technicznego, jak i 
organizacyjnego Cmentarza Komunalnego w Łomiankach, w Kiełpinie właściwie i praktycznie były już 
zakończone prace. Zostały tylko małe niuanse, m.in. rysunek techniczny, jak powinien wyglądać, jak 
powinien budowany być prawidłowo grób murowany. I okazuje się, że te wszystkie nasze materiały, 
które tyle godzin zmarnowaliśmy można powiedzieć i uzgadnialiśmy z Urzędem Gminy, zostały 
wyrzucone do kosza i burmistrz zarządzeniem wprowadził, podobno przepisy się zmieniły, 
zarządzeniem wprowadził swój regulamin i cennik swój też z nikim nie konsultowany. Uważam za w 
pewnym sensie nieeleganckie. Nawet niepoinformowanie komisji, która pracowała nad tym 
tematem bardzo długo, że znalazło się inne rozwiązanie. Jest mi bardzo przykro z tego powodu. 
Dziękuję. A, jeszcze jedno powiem. Chciałem zauważyć, że w tych regulaminach, które powstały, 
między innymi sporny był punkt, czy wszyscy obywatele, czy wszyscy mieszkańcy Polski mogą być 
chowani na cmentarzu naszym komunalnym. My byliśmy zdania komisja, że trzeba to w jakiś sposób 
uporządkować. Jako że ceny na naszym cmentarzu są bardzo niskie, porównywalnie niskie 
zdecydowanie w stosunku do cmentarza na Wólce i w związku z czym cały szereg pochówków osób 
mieszkających w innych częściach niż Łomianki Polski, jest chowanych na naszym cmentarzu. Ubywa 
miejsca dynamicznie. Państwo na pewno zauważyliście, że miejsc na cmentarzu na tej nowej części 
już jest ponad połowa prawie w ciągu tych dwóch czy trzech lat zapełniona. Czyli fundujemy, można 
powiedzieć, mieszkańcy Łomianek fundują pochówki, miejsca grzebalne dla mieszkańców innych 
dzielnic i innych miast. Była sugestia, żeby opracować, żeby cmentarz sam się finansował. Znaczy 
ilość pochówków, ile miejsc mamy, ile na jeden pochówek, żeby to zrobić jakoś systemowo. Niestety 
nie udało się. Jest tłumaczenie ze strony gminy, że ustawa mówi, że każdego mamy obowiązek 
pochować. Kto się zgłosi z taką? Nieprawda. Są inne gminy, które uregulowały to, chociażby 
najbliższa gmina, cmentarz jest komunalny w Izabelinie. Jest regulamin, który zabrania. W 
przypadkach wyjątkowych trzeba się zwrócić, uzyskać zgody, żeby można było chować. A w naszej 
sytuacji przechodzi się przez urząd, przez biuro i wydziela miejsca. Na dłuższą metę będziemy musieli 
za kilka lat wykupić następny teren, tylko gdzie ten teren wykupić i to będzie nas kosztowało dużo. 
Dziękuję. Tak sygnalizuję tylko ten problem w różnych płaszczyznach. I dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Bardzo dziękuję. Piotr Bartoszewski, proszę.  
 
Kolejny Mówca 
- Na początku chciałem wyrazić swoje, powiedzieć nawet zbulwersowanie, bo nie zaskoczenie, że 
Pani burmistrz Małgorzata Żebrowska-Piotrak po raz kolejny na wolnych wnioskach wychodzi. 
Pokazuje to za kogo nas ma. Ja już apelowałem do Pani przewodniczącej wielokrotnie. Skoro Pani 
burmistrz nie jest w stanie być na sesji całościowo, to proszę nie zapraszać. Może rzeczywiście 
wszystkim się będzie lepiej tutaj obradowało.  
 
Kolejny Mówca 
- Pani burmistrz oddelegowała swoich zastępców. Naprawdę, Panie Radny.  
 
Kolejny Mówca 
- Tak. Ale już wiemy. Też już nie chciałbym tutaj swoich opinii wyrażać. Natomiast wiem, jestem 



pewien, że od zastępców nie uzyskam żadnej merytorycznej odpowiedzi albo zresztą co widać teraz 
przy poprzednich wnioskach. Natomiast ja chciałem poruszyć jeden temat. Mianowicie w tym roku 
uczniowie klas ósmych dostali od urzędu prezent w postaci dostępu online do systemu 
internetowego, aby się przygotować dobrze do egzaminu ósmych klas. Szczytna rzecz, żeby dbać o 
uczniów, żeby mogli swoje kwalifikacje podnieść, swoją wiedzę ogólną, żeby egzamin dobrze zdać. 
Natomiast moje zaniepokojenie budzi fakt, że jednak przecież, czy my nie mamy w Łomiankach 
wykwalifikowanych nauczycieli, żeby te środki poświęcić na to, żeby ci nasi nauczyciele, którzy 
przecież są bardzo dobrzy, te dzieci w jakiś sposób przygotowywali? Czy rzeczywiście trzeba się 
wspierać zewnętrznymi systemami, zewnętrznymi nauczycielami? Zapoznałem się z tym systemem 
online i to nie budzi mojego zaufania. Być może rzeczywiście jakaś tam wiedza za tym stoi 
merytoryczna, natomiast nie znamy z imion i nazwisk osób, które przygotowały te materiały. W 
przypadku naszych nauczycieli to są osoby z imienia i nazwiska, które reprezentują sobą wiedzę, 
merytorykę i tak dalej. To znaczy odebrałem to w ten sposób, bo może Pani burmistrz któraś mi 
wyjaśni, że jednak urząd stwierdza, że kompetencje naszych nauczycieli są na tyle niskie, że trzeba 
sięgać po zewnętrzne środki, zewnętrzne systemy. Jest to bardzo smutne, bo my chyba zresztą w 
całości w tej radzie jako jedyne, co udało się jakoś wspólnie robić, to dbaliśmy o edukację w 
Łomiankach, a finał kadencji pokazuje, że Pani burmistrz traktuje naszych nauczycieli jako takich bez 
kwalifikacji, jako takich nie nadających się do przygotowania dzieci do egzaminu klas ósmych. Jest to 
smutne i przykre.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję. Radny Michał Naftyński. Proszę o odpowiedź radnemu Marcinowie Etienne.  
 
Kolejny Mówca 
- Od tego zacznę. Szanowni Państwo, byłem 9 lutego na walnym zgromadzeniu Stowarzyszenia 
Między Wisłą a Kampinosem. Zgodnie z prośbą radnego Etienne, ale też jakby z własnej ciekawości 
poprosiłem prezesa o przygotowanie takiego zestawienia dotyczącego środków, które były jak gdyby 
spożytkowane przez Łomianki, tak, bo płacimy składkę regularnie, jak gdyby ciekawość. Więc czekam 
na takie podsumowanie. Jak je tylko otrzymam, to prześlę do rady. To jest jedna rzecz. Ale przy okazji 
chciałem zapytać urząd, ponieważ Stowarzyszenie Między Gminą a Kampinosem to jest 
stowarzyszenie, które koordynuje pracę, rozpisuje różne konkursy, różne programy, w których mogą 
uczestniczyć NGO i ja bym chciał się zapytać w jaki sposób gmina promuje te programy, w jaki 
sposób dociera do poszczególnych NGO? Skąd my mieszkańcy Łomianek mamy się dowiedzieć, że 
dany program istnieje i można w nim brać udział i można jakieś środki pozyskać? Stowarzyszenie 
między Wisłą a Kampinosem jest podmiotem, który bardzo jest sprawny w pozyskiwaniu takich 
dotacji, środków i potem jak gdyby rozpisywaniu programów. Natomiast samo z siebie to 
stowarzyszenie nie wykonuje żadnych prac na rzecz gmin, które są członkami, tylko te gminy muszą 
jednak postarać się o to, żeby brać udział w tych programach i te środki dla siebie pozyskiwać z 
pomocą tego stowarzyszenia. Więc ja bym chciał się zapytać Urzędu Gminy i to jest moja 
interpelacja, jak wygląda system powiadamiania i jak gdyby zarządzania tymi różnymi programami? 
Bo te informacje rozumiem, że przez pięć lat spływały do urzędu i urząd w jakiś sposób tym 
zarządzał. Ja jestem tym przedstawicielem rady od niedawna, więc jak gdyby to pytanie jest trochę, 
w jakiś sposób urząd to robi. To jest jedna rzecz. Druga rzecz, o którą chciałem się zapytać, to jest też 
moja interpelacja, usłyszeliśmy tutaj po raz kolejny dołożyliśmy pieniądze do Parku Artystów w 
Łomiankach. Ja chciałem się zapytać, jaki jest planowany koszt utworzenia tego Parku Artystów w 
przeliczeniu na metr kwadratowy tego parku? Bo jak zaczęliśmy tutaj rozmawiać w kuluarach z 
radnymi, no to wychodzi, że tam można by było generalnie marmurem wyłożyć ten park. Taki koszt 
mniej więcej już się szykuje. Więc chcielibyśmy wiedzieć jaki jest koszt. Kolejną interpelacją moją jest 
prośba o podanie, bo my głosujemy tutaj regularnie na temat różnych umów, które zawierane są 
przez urząd czy przez podmioty podległe urzędowi, z najemcami i po pierwsze chciałbym wiedzieć 
czy mieszkańcy, którzy przychodzą do mnie, chcieliby wiedzieć, jak wygląda kwestia polityki cenowej, 



jaka jest maksymalna i minimalna stawka wynajmu powierzchni będących własnością gminy lub 
podmiotów podległych tym podmiotom zewnętrznym, tak? Jaka jest polityka cenowa? Chcemy 
wiedzieć, jak wygląda maksymalna, minimalna stawka mediana, czyli wartość środkowa, nie mylić ze 
średnią dla tych podmiotów oraz czy te podmioty na bieżąco wywiązują się ze wszystkich wszelkich 
zobowiązań. Tutaj słyszymy tylko i wyłącznie o zobowiązaniach o czynszu, który płacą, ale z tego, co 
wiem, to też na tych podmiotach ciążą inne zobowiązania, jakieś podatki. Więc chciałbym się 
dowiedzieć od gminy, czy tam żaden z tych podmiotów nie zalega, jak to wygląda, czy te stawki są 
stawkami rynkowymi. Więc to jest moje pytanie i moja interpelacja. Ja ją oczywiście przygotowałem, 
złożę ją na piśmie. Tu mam też uwagę do radnego Bartoszewskiego, że jakby prosiłbym nie 
krytykować Panie burmistrz, które przychodzą tutaj i siedzą z nami właśnie. Ja bym chciał 
podziękować, że Panie z nami tutaj są i nie mówić, że one nie mają możliwości odpowiedzenia na 
pytania. Odpowiadają. Tak, Panie mają swoje obszary i na pewno, jeśli są kompetentne i są się w 
stanie wypowiedzieć, więc jak gdyby nie zakładałbym z gór, jak radny Bartoszewski, że nie 
odpowiedzą na pytanie. Więc chciałem też na koniec, tak jak powiedziałem w jednym z moich 
wystąpień na poprzednich posiedzeniach, że będę szukał tych rzeczy, które Pani burmistrz robi 
dobrze. Ostatnio byłem, proszę Państwa, na spotkaniu z prawnikiem, który zorganizowała Pani 
burmistrz i była na tym spotkaniu i nawet trzymała mikrofon, jak zadawałem pytanie w Centrum 
Kultury, było to spotkanie z prawnikiem, promocja książki, przyszły dzieci, uczniowie, które chciały 
się dowiedzieć, jakimi prawami dysponują, co można, co nie można zgodnie z obecną wykładnią 
prawa, pytały się o prace domowe, pytały się o różne działania związane z telefonami. Było to bardzo 
ciekawe, bardzo mi się podobało i nie muszę, ale chcę docenić Panią burmistrz i urząd za 
zorganizowanie tego spotkania. Z dużą przyjemnością na nim byłem, także bardzo dziękuję. To 
wszystko.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję. Panie Burmistrz, odpowiedzą Panie na końcu. Proszę notować, jeżeli nie, to ja 
zanotowałam i swoje notatki przekażę. Natomiast po pytaniach poproszę o odpowiedź takim 
blokiem. Radny Tomasz Dąbrowski.  
 
Kolejny Mówca 
- Szanowna Pani Burmistrz, ja chciałem się zapytać w związku z tym, że kilkukrotnie próbowano 
podwyższyć podatki, obecnie jest czas rozliczeń PIT-ów. Czy poza tą nakładką na stronę internetową 
urzędu są prowadzone akcje dotyczące zachęcania mieszkańców do tego, żeby rozliczali się w 
Łomiankach, czy na przykład wraz z roznoszeniem podatku dorzuca się jakieś ulotki zachęcające? Czy 
są prowadzone w tym zakresie jakieś akcje marketingowe? Bo z tego głównie składa się nasz 
łomiankowski budżet. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Widzę, że wyczerpała się lista radnych, którzy chcieliby zabrać głos w wnioskach i 
zapytaniach. Poproszę Panią burmistrz o odpowiedź na pytanie Panu Bartoszewskiemu w sprawie 
NGO, panu radnemu Naftyńskiemu i na końcu Panu Dąbrowskiemu. Proszę.  
 
Kolejny Mówca 
- Jeżeli chodzi odpowiedź do Pana radnego Bartoszewskiego. Może w tej kolejności tak jak były 
zadawane pytania. Szczegóły oczywiście będą przekazane na piśmie, niemniej jednak tu chciałam ze 
stanowczością podkreślić w imieniu nas wszystkich, że jak najbardziej bardzo cenimy naszych 
nauczycieli, którzy pracują w gminie. W związku z powyższym także, tak jak Pan uważamy, że to są 
wysokiej rangi specjaliści i program ten w żaden sposób nie jest skierowany i nie umniejsza ich 
zasług, ponieważ ich zasługi są dla wychowania dzieci i młodzieży nieocenione. Odpowiedzi na 
interpelacje zostaną oczywiście, w momencie kiedy interpelacje będą złożone, odpowiemy na nie. I 
tu odnośnie interpelacji przez Pana radnego Naftyńskiego, jeżeli chodzi o zachęcenie do 



odprowadzania podatków, jest to kampania prowadzona przez wszystkie media społecznościowe, 
przez gazetę, przez te wszystkie billboardy, które są widoczne. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Czy jeszcze ktoś z Państwa radnych chciałby zabrać głos? Proszę bardzo.  
 
Kolejny Mówca 
- Jeśli Pani przewodnicząca pozwoli, chciałabym uzupełnić wypowiedź Pani Anety odnośnie kodów 
do pomocy dydaktycznych, które zakupiliśmy dla wszystkich ośmioklasistów, jak również dla 
maturzystów. Drodzy Państwo, Związek Miast Polskich zapromował nam usługę, która jest nowością 
na rynku i myślę, że czasami warto sięgać po takie nowości, szczególnie jeśli miałyby się przysłużyć 
dzieciom i młodzieży. Otóż nowość ta polega na tym, że spin-off Uniwersytetu Warszawskiego 
przygotował kursy przygotowujące do egzaminów maturalnych i egzaminów ósmoklasisty w postaci 
wykładów online. Są to lekcje z języka polskiego, z matematyki oraz z języka angielskiego, takie 
właśnie podsumowujące program przygotowany przez osoby, które biorą udział w komisjach 
egzaminacyjnych i które mają merytoryczną wiedzę i przygotowanie do prowadzenia oczywiście i 
lekcji i podsumowań, ale znają też tę stronę egzaminacyjną. Program jest przygotowany w oparciu 
oczywiście o podstawę programową. Nie każde dziecko jest stać na dodatkowe lekcje, na dodatkowe 
korepetycje, bo wiemy też, że rodzice bardzo często przygotowują dzieci we własnym zakresie, 
wysyłając je na korepetycje. Nie muszę tutaj w tym gronie mówić o tym, ile korepetycje kosztują, bo 
niektórzy z Państwa są nauczycielami i znają te stawki. Dlatego mając tę świadomość, że możemy 
dzięki niewielkiej ilości środków przeznaczonych na ten cel, wyrównać szanse edukacyjne wszystkich 
naszych dzieci, postanowiliśmy zakupić takie kody, aby umożliwić wszystkim dzieciom dostęp do tych 
lekcji podsumowujących. Mamy nadzieję, że będzie to ze skutkiem pozytywnym, bo takie głosy 
słyszymy i od rodziców, i od samych dzieci, że mają szansę w jednym miejscu, korzystając ze 
nowoczesnych narzędzi komunikacyjnych, przygotować się we własnym zakresie do egzaminu, 
podsumowując sobie program. Dla dzieci jest to na tyle atrakcyjne, że mogą korzystać w każdym 
czasie, bez wychodzenia z domu, korzystając z narzędzi, które mają pod ręką i które są przez nich 
wykorzystywane w różnym miejscu, nawet jadąc autobusem, nawet korzystając z przerw pomiędzy 
lekcjami. Te lekcje są nagrywane, więc w każdej chwili można do nich sięgnąć jeszcze raz i jeszcze raz. 
Więc nie sądzę, żebyśmy zrobili jakąś krzywdę komukolwiek w tym zakresie. Mam nadzieję, że to 
doświadczenie, które jest doświadczeniem pierwszym, będzie miało szansę się sprawdzić i będzie 
miało szansę zaistnieć w kolejnych latach. Jeżeli się nie sprawdzi, to nie ryzykujemy dużych sum 
pieniędzy, bo dla wszystkich ósmoklasistów i maturzystów te kody wyniosły nas 12000,00 zł. Więc to 
są moim zdaniem pieniądze dobrze zainwestowane w naszą młodzież. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję. Proszę włączyć panel i proszę mówić.  
 
Kolejny Mówca 
- Chciałam dwa słowa powiedzieć. na temat zajęć tych dodatkowych. Więc wiem tylko o naszej 
szkole, nie wiem jak jest w innej, ale tutaj w trójce są zajęcia zorganizowane, które co prawda noszą 
miano zajęć rozwijających zainteresowania, ale de facto są to zajęcia przygotowujące też do 
egzaminu i są to zajęcia płatne dla nauczycieli. Także prowadzą tam głównie właśnie matematycy, 
poloniści i angliści. Także są te zajęcia, co prawda mają niby rozwijać zainteresowania, ale de facto 
większość dzieci przychodzi tam po to, żeby przygotować się do egzaminu. Czyli jakieś tam zajęcia 
nauczyciele prowadzą w tym celu. Myślę, że to co zakupiono przez gminę, będzie takim narzędziem 
uzupełniającym. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Czy jeszcze ktoś z Państwa radnych chciałby zabrać głos.? Nie widzę. Szanowni Państwo, zamykam 



punkt 20 porządku obrad i przechodzimy do punktu 21. Zamknięcie obrad sesji. Wobec wyczerpania 
porządku obrad sesji, zamykam XCV sesję Rady Miejskiej w Łomiankach. Wszystkim Państwu 
serdecznie dziękuję. Informuję też, że kolejna i ostatnia już sesja w VIII kadencji zaplanowana jest na 
dzień 21 maja. Dziękuję za uwagę. Dobrej nocy.  


